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PROCES – VERBAL 

Încheiat cu ocazia ședinței  extraordinare convocată de îndată, online,   a  

Consiliului  local  al  municipiului  Târgu Mureș  din data de  18  noiembrie  2022 

 

 

Din totalul de 23 de consilieri locali în funcție, sunt prezenți online la ședință 21 

consilieri. Absentează d-na  consilier Kakassy Blanka si dl. consilier Suciu Horaţiu.  

 

Dl. consilier Papuc: -  Bună ziua! În conformitate cu Dispoziția primarului numărul 

1700 din 18 noiembrie 2022, se convoacă de îndată ședința Consiliului Local al municipiului 

Târgu-Mureș, ce va avea loc astăzi, la ora 11 online. Avem două puncte pe ordinea de zi.  

Începem cu prezența:  

Dl. Tamasi - prezent,  dl viceprimar Portik – prezent,  dl. Szabo Peter – prezent, d-na 

Frunda – prezent, dl. Kelemen – prezent, dl. Berecki Sandor – prezent, d-na Kakassy – , dl. 

Iszlai - , dl. Jakab - prezent, dl. Szabo Arpad – prezent, dl. Venczi – prezent , dl Suciu 

Horațiu –, dl. Șarlea– prezent , dl. viceprimar György – prezent, dl. Voicu – prezent, dl. 

Pescar – prezent, dl. Kiss Zoltan – prezent, dl. Maior – prezent, dl. Moldovan Călin – , eu – 

prezent, dl. Pui – prezent  dl. Pápai  – prezent, dl. Mureşan –prezent.  

Dl. consilier Papai: - dl. președinte, înainte să treceți mai departe, o să vă rog și eu 

să ni se explice urgența în cazul punctului 2. Mulțumesc! 

Dl. consilier Papuc: -  Urgența cu privire la punctul  2  ați spus?  cand v am auzit 

bine? 

Dl. consilier Papai: - Da, da. 

 Dl. consilier Papuc: -  Bun. Înainte să votăm ordinea de zi, atunci dau cuvântul  

domnului administrator public care este aici, în sală. 

Dl. administrator public Kacso: -  Bună ziua! Am înțeles că ar fi o problemă că de 

ce este pe urgență ordinea de zi, asta numărul 2 cu taxele. Corect? 

Dl. consilier Papai: - Corect. De ce nu putea să aștepte încă o săptămână când avem 

ședința ordinară? 

Dl. administrator public Kacso: -  În principiu, taxele pentru fiecare an în parte, 

taxele trebuie să fie instituite la începutul anului. Motivul pentru care s-a dat acest ordin de 

începere a lucrării în data de 4 noiembrie, noi, taxa respectivă ar fi trebuit sau trebuie să 

concepem, cel puțin din momentul respectiv. Acuma suntem în luna noiembrie și din cauza 

ca să putem cât mai repede să constituim această taxă, fiindcă deja se colectează gunoiul, iar 

termenul de plată este 31 ianuarie, motivul pentru care, cât mai repede posibil ar fi trebuit să 

solicităm acest lucru; din cauza că oricum se va face, pentru punctul numărul 1 s-a solicitat 
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urgența. Atunci am lăsat ca să nu fie numai acest lucru solicitat și din cauza asta a trebuit să 

constituim cât mai repede posibil taxa respectivă. Adică trebuie numai modificat. 

Dl. consilier Papai: - Dacă îmi permiteți, unu la mână:  în 21 iunie s-a știut, s-a știut 

că această firmă a câștigat licitația. Deci aveam trei luni de zile să discutăm această taxă. Doi 

la mână: acolo am văzut un material, o serie de alte taxe, în afară de asta de gunoi, care chiar 

nu știu de ce trebuie să le discutăm așa online. Alea ar trebui dezbătute în comisii și discutate, 

votate și așa mai departe. 

Dl. administrator public Kacso: - În fiecare an, trebuie să fie votate taxele pentru 

anul viitor. Aceasta este o taxă aferentă anului, aceasta este o taxa aferentă anului 2022. Deci, 

teoretic, această taxă ar fi trebuit să fie votat anul trecut. Dar, și aici e foarte important ca să 

înțelegem acest lucru. Anul trecut sau până la 4 noiembrie noi am avut acel taxă limitată, 

adică în momentul în care persoanele juridice semnau cu furnizorul direct un contract și aici 

era numai limitat pe metru cub, acel 2.906 lei pe metru cub. Iar operatorul semna contract 

direct cu firmele respective, cu persoanele non casnice. Este foarte important să înțelegem 

acest lucru. Noul sistem de management a deșeurilor solide, acest SMID  prevede că totul se 

va transforma în taxă. Asta înseamnă că taxele, deci, din cauza că nu s-a știut dacă se va da 

sau nu se va da ordinul de începere. Taxa asta începe să decurgă, să zic așa, din momentul în 

care s-a dat ordinul de începere. Ordinul de începere, încă o dată vreau să zic Adi Ecolect-ul a 

dat în data de 4 noiembrie și din momentul ăla putem. Până atunci taxa respectivă, deci taxa 

veche a fost intrat în vigoare. Sau cum să mă exprim, ca să înțelegeți? Adică operatorul, cel 

care a făcut până acuma mergea pe taxa respectivă, pe metru cub, suma respectivă, care era o 

limită. Mă scuzați. 

Dl. consilier Pescar: -  aș vrea și eu să intervin dacă se poate. 

Dl. consilier Papuc: - Staţi puţin să termine domnul administrator public și după 

aceea discutăm. 

Dl. consilier Pescar: -  Și eu am impresia că este băgată prea pe repede înainte 

această modificare de preț, pentru că eu plătesc ca noncasnic, după câte știu, 192 de lei pe 

metru cub. Așa este contractul meu. Probabil o fi altul, ce știu eu. Dar modificarea de la 

metru cub la tonă, mie mi se pare cel puțin cum să zic, suspectă pentru beneficiar, pentru că 

eu nu știu cum măsoară, cine o să-mi măsoare mie greutatea deșeurilor preluate la metrul cub 

era foarte clar. Aveam recipiente care aveau un anumit volum, alea le umpleam, știam că am 

volumul respectiv. Dar ce o să fac? Şi vă dați seama. Toată lumea să se apuce să își măsoare, 

să și cântărească deșeurile, ori să am încredere că sistemul de măsurare a prestatorului este un 

sistem de măsurare corect. Câtă vreme eu nu am niciun fel de control, mie mi se pare nedrept 

pentru beneficiar. Și chestia asta trebuie să o aprofundăm puțin, pentru că nu este în regulă să 

îi dăm drumul așa, pe piață. Vă dați seama, creștem de la 192 pe metru cub la cinci sute și nu 

știu cât pe tonă, când câteodată un metru cub egal o tonă. Deci, va veni o creștere substanțială 

și nu știu de ce e creșterea asta atât de, câtă vreme anul trecut tot combustibilul, toate s-au 

întâmplat anul trecut și am avut un preț de o anumită, adică chiar iară ne apucăm să facem 

creșteri de preț mascate. Și nu știu de ce trebuie Adi Ecolect  să-mi gestioneze mie contractul 

cu prestatorul, că până la urmă este, cum să zic deja, preț de monopol, având în vedere că 

discutăm de un preț comercial. Adică cineva vine și îmi spune ăsta e prețul la tot. Păi stai 

puțin, poate să îmi spună chestia asta câtă vreme toți utilizatorii noncasnici sunt de acord, 
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pentru că altfel este, cum să zic, preț impus. Eu trebuie să am în cazul ăsta opțiunea să am 

mai mulți prestatori, dacă prețul ăsta este un preț, ce știu eu, negociat, Adi Ecolect cu Adi 

Ecolect sau nu știu cine e, cine negociază aici.  Şi la curent, ca să poți să ai mai mulți 

prestatori, ca să poți să ai un preț de piață și nu preț de monopol.  

Dl. consilier Maior: - Dl. preşedinte, se poate intra sau începem  ședința? Dacă nu 

mă abțin până la punctul … și  revin la .. 

Dl. consilier Papuc: - Dar nu, intrăm în ordinea de zi și discutăm la fiecare material, 

acum am lăsat să,  și discutăm ordinea de zi. 

Dl. consilier Maior: - Să rămână domnul, că am  câteva întrebări.   

Dl. consilier Papuc: - Dar  asta yic, că discutăm pe fiecare punct după aceea. Să 

intrăm  în ordinea de zi, că am început ședința.  

Cine este împotriva ordinea de zi? -  

Cine se abține? – 2 voturi  (Moldovan C., Maior C.) 

Deci se abține domnul Moldovan şi dl. Maior. Ordinea de zi a fost adoptată.  

Punctul nr. 1 din ordinea de zi 

Proiect  de hotărâre  privind  însuşirea „Notificării de încălcare” referitoare la 

Contractul de delegare a gestiunii activităţilor de colectare şi transport a deşeurilor 

municipale şi a altor fluxuri de deşeuri, componente ale serviciului de salubrizare al 

judeţului Mureş,  nr. 1676 din 21.06.2022, zona 2 Târgu Mureş, judeţul Mureş. 

Dl. consilier Papuc: - Dacă sunt luări de poziție la acest punct? 

Dl. consilier Maior: - Domnule președinte, dacă îmi dați voie. 

Bună ziua doamnelor și domnișoarelor, și domnilor. Dragi colegi, prin acest vot nu se 

dorește altceva, prin această notificare, decât să se pună la adăpost domnul primar prin votul 

vostru și am să vă explic în câteva minute cum stă treaba. Eu am și depus prin domnul avocat 

Ghere o notificare către primărie. Din păcate, batjocura la care asistăm să fim chemați în 

ședință cu o oră înainte, să nu poți să verifici materialul, să discuți cu avocatul într-o jumătate 

de oră, ca apoi să reușești să faci un material, e sfidător. Trecând peste asta, contractul trebuia 

încheiat după 120 de zile de mobilizare, datorită faptului că societatea nu a îndeplinit 

obligațiile conform caietului de sarcini. Adică, cele mai importante obligații, fără de care nu 

putea merge mai departe. Asta s-a întâmplat acum cincisprezece zile. Deci, angajați, mașini, 

mii de gheene de gunoi, puncte de lucru. Vă dați seama dacă din șapte puncte, ei au reușit să 

înceapă să zugrăvească un punct de lucru. Și primarul n-a fost în stare să meargă să verifice 

gheene dacă există, să verifice dacă au personal. Să verifice dacă au mașinile. Această 

prelungire a perioadei de mobilizare cu 15 zile, care s-a făcut acum două săptămâni, a fost 

ilegală și vă spun și de ce. Așa cum vine acuma în Consiliul Local, domnul primar să ne ceară 

votul, așa trebuia să o facă acum 15 zile. De ce n-a făcut o? Pentru că în momentul în care 

făcea acest lucru, ați fi văzut că nu exista avizul pozitiv de la Biroul juridic. 

Și nici avizul pozitiv de la celălalt birou. Deci, cu două avize negative intră în 

ședință, ştie că nu se ridică gunoiul în Târgu Mureș și mai prelungește 15 zile ilegal. Acum, 

ca să se ascundă în spatele greșelii pe care a făcut o, vine și spune „haideți să-i dăm o 

notificare ca să mai poată lucra încă 30 de zile, că da de, da de,  își aduce oameni, își aduce 

gheene, vor ridica gunoiul. Toate lucrurile astea pe care le-a făcut domnul primar împreună 

cu președintele Consiliului Județean, sunt ilegalități. Acest șiretlic de care încearcă acum să 
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dea dovadă este un atentat asupra orașului. Deci este o batjocură adusă târgumureșenilor și 

nouă, adică vouă, care sunt sigur că veți vota acest lucru, pentru că ordinul politic e ordin 

politic. Vă spun cu toată prietenia, că luni dimineața voi depune plângere la DNA. V-am 

anunțat din timp. Vă mai spun încă, că la ora actuală se ridică gunoiul de pe raza municipiului 

Târgu Mureș cu mașini neconforme. Cu dube 8 x 4,  cu ifroane, lucru pe care târgumureșenii 

îl plătesc de trei ori mai mult decât au făcut-o acum un an de zile. Mai mult, veniţi astăzi și ne 

spuneți haideți să mărim taxa, să mai introducem o taxă. 

Pentru ce mai introduc o taxă pe care puteai să o introduci acum patru luni de zile? 

Prostia pe care veniți acuma și ne-o spuneți nouă, „păi numai acum am ştiut că se dă ordin”. 

Păi, dumneata institui o taxă retroactivă?  Chiar îți bați joc de noi? Nici măcar nu citești 

materialul? Mai mult, în momentul în care a prelungit acele 15 zile, el avea toate 

documentele, primarul, când a votat. Toate documentele. Nu poate să spună că nu a știut. 

Repet, nu a venit în fața dumneavoastră pentru că știa că îi vom pune întrebări. Este problema 

noastră dacă votați, mergeți înainte cu votul vostru politic, în celelalte consilii, datorită 

faptului că lumea, din păcate, nu citește şi nu, contractul foarte, foarte stufos,  am înțeles că în 

2-3 consilii locale s-a votat. Deci, repet, contractul trebuia încetat de drept, nu prelungit din 

nou prin votul dumneavoastră. Ceea ce faceți acum este o ilegalitate. V-am adus la cunoștință 

prietenește, ca să nu ziceți că sunt rău și vă doresc mult succes. O să mai intervin, dacă este 

cazul. 

Dl. administrator unic Kacso: - Bună ziua! Mulțumesc. Trebuie să pornim de la 

început, adică cred că aicea este o mică confuzie între operatorul și tipul de serviciu  care 

prestează anumite servicii și de fapt, cine răspunde pentru ce. Eu vreau foarte rapid numai să 

prezint că acest ADI Ecolect, este vorba de un proiect european prin care a fost constituit 

selectarea deșeurilor și colectarea acestora. Aici, normal, o cotă parte este a Consiliului 

Județean, prin care s-au făcut investiții pentru stațiile de selectare, respectiv partea de 

colectare a deșeurilor. Acest lucru nu a decis primăria, nu a decis Consiliul Local. Consiliul 

Local a decis să fie membru în ADI Ecolect și să respecte tot regulamentul care prevede și 

cum va lucra ADI Ecolect. În data de 4 noiembrie, și asta iarăși este foarte important, s-a dat 

ordinul de începere de către ADI Ecolect. Achiziția acestor servicii este făcută de ADI 

Ecolect, nu de Primăria Târgu-Mureș. Faptul că domnul primar,  

Dl. consilier Maior: - domnul, nu v-am reținut numele. Haideți să revenim un pic pe 

lege. 

Dl. consilier Papuc: - Nu, dl. Maior,  haideţi să ne răspundă, că v-a lăsat să discutaţi, 

haideţi să răspundă  dl. Kacso. 

Dl. consilier Maior: - Da, dl. preşedinte, dar sunt numai minciuni. Dumneavoastră 

cunoașteți lucruri deja. 

Dl. consilier Papuc: - Știți cum e, adevărul e al fiecăruia. Haideți, vă rog! 

Dl. administrator unic Kacso: - Faptul că domnul primar s-a dus sau nu s-a dus să 

verifice, nu era obligația dânsului, ci cei de la Adi Ecolect au considerat și au dat acest ordin 

de începere. Asta înseamnă că ei au fost în stare să verifice și să confirme că există tot ce au 

solicitat în caietul de sarcini. Asta iarăși este foarte important, ca să se știe cel care răspunde 

pentru, să zic așa, situația pe care le avem acuma în orașul Târgu-Mureș, respectiv în 18 

UAT-uri, adică nu numai, zona 2 nu înseamnă numai Târgu Mureș. Faptul că noi trăim aicea 
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și vedem ce se întâmplă în orașul nostru, nu înseamnă că nu se întâmplă eventual și la alte 

UAT-uri. Adi Ecolect a solicitat o întâlnire, a fost AGA săptămâna trecută, prin care, 

conform contractului pe care-l are, trebuia să fie mandatat reprezentantul UAT-ului, în cazul 

nostru domnul primar, ca să putem să începem rezilierea contractului. Rezilierea contractului 

presupune o notificare de 30 de zile. Așa este prevăzut în contractul cu cei de la ADI Ecolect, 

respectiv furnizorul de servicii. Deci aceste decizii nu au fost luate de domnul primar. Mie 

personal nu mă interesează ce partid politic ar fi putut să îl ia sau nu ar fi putut. Dar vă rog 

frumos să vedeți datele reale sau, mă rog, informațiile, cum se decurge acest procedeu. Ce a 

fost până acuma, deci până la ordinul de începere, a fost un total alt sistem de colectare. Noi, 

în momentul de față începem un sistem de colectare care este neobișnuit pentru toată lumea. 

Dl. consilier Maior: - Am înțeles. Vă plângeți de o jumătate de oră? Întrebare – 

răspuns.  Prima întrebare: au avut îndeplinite toate cerințele din caietul de sarcini? Aţi citit 

mot a mot ce v-a scris  Biroul juridic?  Da sau nu? 

Dl. consilier Papuc: - Domnul Maior, Biroul  juridic de la ADI Ecolect.  Să avem o 

discuție. Deci, Biroul Juridic de la  ADI Ecolect, nu din primărie. 

Dl. consilier Maior: - Biroul juridic de la ADI  Ecolect. 

 Dl. consilier Papuc: - Aşa. E important de știut. Deci, toate materialele, materialul 

respectiv care a apărut acolo, dacă domnul Kacso nu a reușit să, ştiți că am fost împotriva 

acestei  asocieri a Municipiului  dintotdeauna  la Ecolect, pentru că știam că o să ajungă aici. 

Dl. consilier Maior: - Domnul președinte … intrați să țineți partea.  

Dl. consilier Papuc: - Nu vreau să țin partea nimănui. Eu asta am vrut să vă spun. 

Dl. consilier Maior: - ….  La concurs. Oricum, o să participaţi  și o să luați. Nu 

trebuie să explicați dvs. ce discut eu cu domnul. Domnul a venit să ne explice  

Dl. consilier Papuc: - Păi nu discutați cu domnul, discutați în particular. 

Dl. consilier Maior: - Atunci, de ce l-ați mai adus la ședință?  domnul președinte. 

Dl. consilier Papuc: - Ca să răspundă la întrebări.  Nu are voie să vină la şedință? 

L-am adus să vă  răspundă la întrebări şi v-a răspuns la întrebări. Nu mai are ce să vă 

mai spună, pentru că… 

Dl. consilier Maior: - Pentru că, ce? 

Dl. consilier Papuc: - Că, vedeți. 

Dl. consilier Maior: - Păi, ce să văd, dl. președinte? Ce să văd,  hoția care a făcut-o 

primarul cu președintele Consiliului judeţean? 

Dl. consilier Papuc: - Acum, haideţi să  discutăm, acuzele respective le formulaţi,  le 

depuneţi, dacă aveți dovezi, le depuneţi, nu discutăm în ședința de Consiliu local de treburi de 

genul ăsta. Bun, ați depus, bun. Am văzut și informarea  

Dl. consilier Maior: - Aştept răspunsul, domnule președinte.  

Dl. consilier Papuc: -  O să vă dea în scris. 

Dl. consilier Maior: - Cum să-mi dea în scris, să-mi dea că suntem în ședință. 

Dumneavoastră votați. 

Dl. consilier Papuc: -  Da, auziți. Deci, dacă la început, bun, haideți, atunci lăsați-mă 

pe mine să vă explic. Deci, eu voi vota pentru că nu s-a respectat, nu s-a respectat caietul de 

sarcini, nu s-a respectat perioada de mobilizare şi vreau să reziliez contractul. Ca să reziliez 
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contractul cu Brantner. Lăsați-mă să vă spun, eu trebuie să, conform legii, trebuie să le acord  

o perioadă de 30 de zile și să-i notific. 

Dacă se întâmplă, încetează de drept contractul. Eu nu pot să reziliez  și nu voi rezilia 

altfel un contract, decât este legal. Eu vreau să reziliez, pentru că știam că nu o să-și facă 

treaba, că s-a văzut, s-a văzut cum s-au ocupat la stradal și s-a văzut cum se ocupă şi la 

colectare. E praf treaba. Bun, și atunci, ca să intrăm în procedura de reziliere, ca să intrăm în  

procedura de reziliere, trebuie votat și să ne însușim notificarea pe care ne-au făcut-o toți, 

pentru că altfel nu putem să intrăm în procedură de reziliere. Noi azi discutăm de reziliere. 

Dl. consilier Maior: - Domnul președinte, sunteți jurist. Cum puteți să votați un 

contract, un punct  

Dl. consilier Papuc: -  Eu nu votez nici un contract. 

Dl. consilier Maior: - care este ilegal de 15 zile. 

Dl. consilier Papuc: -  Dar n-am votat așa ceva, n-am votat și nici  nu eram de acord. 

Dl. consilier Maior: - … fi prelungit. Dumneavoastră acuma legalizați o hoție care s-

a întâmplat acum 15 zile.  

Dl. consilier Papuc: -  Nu e adevărat, nu are legătură una cu alta. Acolo a fost o 

hotărâre a ADI Ecolect, care și-o asumă cine a votat-o. Aia e altă discuție. 

Dl. consilier Maior: - De acord, dar de acolo până la 15 zile, dvs. mai prelungiți încă 

30. 

Dl. consilier Papuc: -  Aşa-i legea.   

Dl. consilier Maior: - Nu-i adevărat. E clar. Dacă nu ai utilaje,  

Dl. consilier Papuc: -  Caietul de sarcini spune la fel, dl. Maior. Haideţi să nu 

dezinformăm. Vă rog eu frumos. 

Dl. consilier Maior: - Domnul președinte, haideți să citim caietul de sarcini punct cu 

punct. 

Dl. consilier Papuc: -  Eu nu discut caietul de sarcini pentru că nu sunt parte.  

Dl. consilier Maior: - … să participe primarul primar. Trebuia să ne invite acolo,  

trebuia să discutăm batjocura la care asistăm astăzi, domnul președinte nu este normal, 

degeaba le țineți partea.  

Dl. consilier Papuc: -  Nu le țin partea. Vreau să reziliez contractul, procedura, ca să 

îl reziliezi, asta înseamnă, ce votăm noi astăzi. Altă procedură nu există. 

Dl. consilier Maior: - Dumneavoastră nu reziliat prin modul ăsta. Dumneavoastră le 

mai acordați 30 de zile acestei firme, ilegal, care a 

Dl. consilier Papuc: -  Dar  legea spune, domnul Maior, ca notificarea de reziliere. 

Bun, şi atunci ce vreţi să  facem, să nu votăm nimic? 

Dl. consilier Maior: - Este, contractul trebuie votat astăzi, nu lucrul ăsta. M-am 

enervat un pic. El este, trebuie votat încetarea  

Dl. consilier Papuc: -   Eu vă spun, eu asta vă spun, că astăzi votăm o notificare, ne 

însușim o notificare de reziliere. 

Cine va vota împotrivă  sau se va abține,  va vota împotriva rezilierii. Deci, e de 

acord la cum colectează Brantner în Târgu-Mureș. Asta e treaba.  

Dl. consilier Maior: - Nu-i adevărat, degeaba încercaţi  să ne băgați pumnul în gură 

la ceilalți consilieri.  
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Dl. consilier Papuc: -   Eu nu le bag nici un pumn în gură. Toată lumea poate să 

vorbească. Dar ăsta e adevărul. 

Dl. consilier Maior: - … să-și bată joc de oraș. În fiecare zi și vă promit că 30 de zile 

numai numele dumneavoastră îl voi promite. Fiecare …  la gheena de gunoi. Pentru că ceea 

ce faceţi acum nu este altceva decât vă aserviţi UDMR-ului pentru un post pe care vi se 

promite peste o lună de zile la concurs. Una eu voi spune și public și 

Dl. consilier Papuc: -   O no! Puteți să spuneţi ce vreţi. Puteți să spuneți. 

Dl. consilier Maior: - Vă promit că aceste lucruri le voi mai spune.  Vă promit. Să 

știți foarte clar: ceea ce faceți du mneavoastră astăzi prin batjocura asta, este o sfidare la 

adresa târgumureșenilor. E ilegală, clar. Iar omul de lângă dumneavoastră, care colecționează 

gunoi, să colecționeze la el acasă și unde poate, nu să și bată joc de târgumureșeni. Ar putea 

să-și pună colecția la el. 

Dl. viceprimar Gyorgy: -  Dacă îmi dați voie, vă rog, aș avea o sugestie. Mă 

gândesc, înțeleg de fapt că toată lumea își dorește rezilierea contractului ca să scăpăm de 

gunoaiele astea  din oraș. Întrebarea mea este la articolul 2, atunci,  se mandatează primarul 

municipiului pentru rezilierea contractului, n-ar trebui completat în acest sens articolul 2 din 

hotărâre? M-ați auzit? 

Dl. consilier Papuc: -   Se mandatează primarul municipiului Tîrgu-Mureș să voteze 

în cadrul Adunării Generale, orice demersuri, orice demersuri vor fi necesare în realizarea 

prevederilor stipulate în cuprinsul notificării menționate la articolul 1. Asta scrie. 

Dl. viceprimar Gyorgy: -  Păi bun, şi discutăm de, că primește un mandat să se ducă 

mai departe cu demersul de reziliere, nu? Din partea Consiliului local.   

Dl. consilier Papuc: -   Da. Dar despre reziliere vorbim astăzi.  

Dl. viceprimar Gyorgy: -  Asta zic. Şi nu asta ar trebui menționat în hotărâre? Se 

mandatează pentru demararea procedurii de reziliere. 

Deci, ăsta e model, așa să știți că materialul pe care îl aveți în fața dumneavoastră, e 

un model pe care l-au votat și a venit  de la ADI Ecolect. Ca sa știți. 

 Dl. consilier Maior: - Domnul viceprimar, mă scuzați că intervin. 

Contractul este încetat de drept de 15 zile pentru că nu este legal. Ei acuma vor prin 

votul dumneavoastră și prin votul celorlalte consilii locale, să nu facă altceva decât să se pună 

în legalitate printr-un punct pe care l-au găsit în contract, dar pe care ei nu l-au respectat 

înainte cu 15 zile. Deci acuma vin și-ţi cer un vot. Acum 15 zile nu ţi-au cerut un vot și au 

votat prelungirea cu 15 zile. Deci, tu de fapt ce faci acuma? Prelungești alea 15 zile ilegal? 

Asta încerc să vă explic. Poate că am fost un pic prea turat, îmi cer scuze, dar nici chiar așa 

batjocură,  să-ți pună un contract, o  notificare în față când ei știu ca s-a făcut o ilegalitate. 

Deci dumneavoastră votați acuma încă 30 de zile să se pregătească, plus alea 15 zile, alea 15 

zile sunt în aer. Acesta e adevărul. 

Dl. viceprimar Gyorgy: -  Eu am intervenit că din ce am înțeles, în alte consilii 

locale a fost și stipulată chestia asta, că se mandatează primarul pentru ce nu s-a mandatat 

acum 15 zile. 

Că putem, domnule Gyorgy, să modificăm articolul 2 și să  scriem explicit atunci. 

Dl. consilier Pescar: - Pot să intervin, vă rog, două vorbe. Deci, în referat scrie că 

această notificare este dată pentru remediere, nu pentru reziliere. Corect. Și atunci trebuie,  
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Dl. Alex zice foarte corect ceea ce spune, că ar trebui modificat ca în loc să scrie pentru 

remediere, să scrie pentru reziliere. 

Dl. consilier Papuc: -   Eu sunt de acord, nu văd o problemă. 

Dl. consilier Maior: - Domnul Pescar, cădeți într-o capcană care nu este normală. 

Verificați-vă prin juriști. Nu poate astăzi cineva să acorde mai departe încă 30 de zile. Când îi 

remediere, că îl reziliază, deci ideea este, ei ne au făcut prost materialul ca să ne poată induce 

în eroare. Zice așa: remediem în 30 de zile și are timp în 30 de zile pentru că a votat 

consiliile. Când o să fie chemaţi  să dea cu subsemnatul, o să zică  ne-o votat consiliile. 

Corect, o votat consilierii, săracii.  

Dl. consilier Pescar: - Tocmai de asta am precizat că în loc de remediere, să scrie 

cum zice și domnul viceprimar,  reziliere, pentru că ori cum pentru a găsi un alt prestator vom 

avea nevoie de un interval de timp, şi vă spun din experiență proprie că dacă nu acordăm o 

notificare și un termen într-un contract, această reziliere va fi contestată în instanță și 

câștigată și va trebui să mai plătim și daune și alte nu.  

Dl. consilier Maior: - Domnul Pescar, vă rog, numai o secundă. Dumneavoastră 

acuma sunteți un bun comerciant , şi aţi ….  din  treabă asta. Dacă un contract este încetat de 

drept în momentul în care tu nu ți-ai îndeplinit sarcinile și cineva ți l-a prelungit ilegal, cum 

poți să vii tu în fața Consiliului Local și să zici haideți să îl reziliem, când el trebuia să fie 

încetat de drept acum 15 zile. Deci, domnul Pescar,  nu cădeți în plasă, ascultați-mă, ce vă 

spun, e treaba dumneavoastră ce votaţi.  Da, gândiți vă la ce v-am spus. Citiți ce v-am trimis, 

o aveți acolo în informarea.  

Dl. consilier Papuc: -   Eu vreau să vă citesc  articolul 38, punctul 1, punct 2 din 

cadrul contractului de delegare, în sensul transmiterii de către operator a notificării de 

încălcare. Deci asta avem de făcut, trimitere trimit notificarea de încălcare a contractului. 

Punct. Dacă o astfel de notificare este transmisă, delegatul va fi îndreptățit să remedieze 

această încălcare în termen de 30 de zile de la data primirii de către delegat a acestei 

notificări, denumită perioada de remediere. Așa-i în contract. Dar acuma noi putem să scriem 

ce vrem, dar nu respectăm prevederile care sunt în caietul de sarcini și în contract. Şi 

contractul, din păcate, nu este încheiat între municipiu și prestator. Că e între ADI Ecolect și 

prestator.  

Dl. consilier Maior: - Corect, atunci să rezolve problemele ADI  Ecolect,  domnul 

președinte. 

Dl. consilier Papuc: -   V-am înțeles, dar asta e în contract. No, eu ce să zic, că nu-i 

așa?  Dacă asta e în contract. 

Dl. consilier Pescar: - Aș mai interveni cu două cuvinte. 

Dl. consilier Papuc: - Na ,bun domnul Pescar, vă rog. 

Dl. consilier Pescar: - Pot? 

Dl. consilier Papuc: - Da, vă rog, domnul Pescar. 

Dl. consilier Pescar: - Deci acest contract, ca și multe alte contracte, nu se reziliază 

de drept, fără notificare. Pentru ca să se rezilieze un contract de drept, trebuie la întocmirea 

contractului, domnul Papuc este jurist și știe, să fie introdus pactul comisoriu de gradul IV și 

trebuie specificat și este foarte greu ca să aplici legal această reziliere de drept sau cum o fi 

ea. Toate contractele trebuie notificate din experiența mea de atâția ani. 
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Dl. consilier Maior: - Domnul  Pescar?  

Dl. consilier Papuc: -  Da. Corect. Așa este domnul Pescar. 

Dl. consilier Pescar: - Și contracte cu pact comisoriu, am rămas cu contractul în 

brațe și legea mi-a spus că nu mi-l reziliază dacă nu notifică. 

Dl. consilier Maior: - Domnul Pescar, dacă acum 15 zile, când s-a dat ordinul de 

începere, nu s-au îndeplinit, nu s-au îndeplinit cerințele clare, nu s-au adus oameni, n-au făcut 

nimic și cineva din burtă le-a prelungit 15 zile. Repet, perioada era de 120 de zile să își 

rezolve problemele. Din păcate, acești oameni nu au făcut. Acuma noi trebuie să venim și să 

spunem domnule, noi trebuie să reziliem. Eu nu trebuie să reziliez niciun contract. El a 

încetat de drept după 120 de zile. Așa zice caietul de sarcini. Așa zice contractul. 

Dl. consilier Pescar: -  Domnul Maior, dacă vă spun că am avut contracte care au 

prevăzut pact comisoriu de gradul IV pentru neplată la 15 zile. Am avut neplată, consum uri, 

chirii o jumătate de an. M-am judecat un an de zile și instanța a constatat că, chiar fără plată, 

chiar fără nici un drept  contractul nu îl pot rezilia, deși am avut pact comisoriu. Riscăm ceva 

ce nu merită riscat, pentru că oricum nu avem cu cine îi înlocui de mâine. Și atunci soluția 

este exact cum o zis domnul viceprimar să prindem în hotărâre pentru reziliere și suntem 

acoperiți din punct de vedere legal, procedural. Nu riscăm ca instanța să nu valideze această 

încetare a contractului și să mai plătim și penalități. Să intrăm într-o încurcătură pe care o 

riscăm, fără discuție. Vă spun din experiența mea, este cu siguranță un risc dacă reziliezi 

unilateral un contract fără ca să-i dai termen de reziliere.  

Dl. consilier Maior: - Dar el nu avea cum să aibă contract, nu putea să înceapă. Da, 

în fine, termin, că văd că mergeți pe ideea că au contract. Domnul Pescar, El nu putea ca să 

dea ordinul de începere a contractului și acuma vin și ne bagă sub nas o hotărâre ca noi de 

fapt să recunoaștem că exista contract. Aici cădeți în plasă. Ei nu aveau contract, nu putea să 

dea ordinul de începere. Ordinul de începere se putea da după ce se verificau actele. Acuma, 

după cincisprezece zile, asta se dorește. Dacă doriți să o faceți, faceți-o puteți să interpretați 

cum doriți dumneavoastră . 

Dl. consilier Pescar: -  Există câtă vreme primăria a făcut o singură plată a 

recunoscut un contract și el a făcut o prestanță. 

Dl. consilier Maior: - E problema lor, de ce cu mâna mea, domnul Pescar? De ce cu 

mâna mea sau cu a dumneavoastră? Au făcut plată? E problema lor. Au primit aviz negativ? 

E problema lor. Vin acum să mărească taxele? E problema lor!  

Dl. consilier Pescar: -  Domnul Maior, de ce să intrăm într-o complicație inutilă 

când noi putem să.  

Dl. viceprimar György:  - Am o întrebare! 

Dl. consilier Papuc: -  Domnul viceprimar, vă rog. 

Dl. viceprimar György:  - Am o întrebare, este urgent astăzi să votăm acest proiect 

de hotărâre? Putem să o amânăm pe luni, să ne punem un pic la curent. 

Dl. consilier Maior: - Haideți să facem mâine o ședință, care e baiul că e sâmbătă? 

Bine, ziceam luni, ca să avem timp să studiem contractul și cele spuse de dumneavoastră. 

Până la urmă. 

Dl. consilier Maior: - Perfect! Studiați-le că așa este domnul vice. 

Dl. viceprimar György:  - Domnul Papuc? 
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Dl. consilier Papuc: -  Da. Vă rog. 

Dl. viceprimar György:  - Puteți să amânăm pe mâine sau pe luni ca să clarificăm 

aspectele astea? 

Dl. consilier Papuc: -  De putut se poate amâna oricând, normal, da 

Dl. viceprimar György:  - Este urgent să o votăm astăzi? Asta era întrebarea. 

Dl. consilier Papuc: -  Domnul administrator public, vă rog. 

Dl. administrator Kacso : -  Bună ziua, am fost informați că ADI Ecolect-ul din 

cauza problemei care s-a întâmplat luni, a convocat un A.G.A. și acest lucru ar trebui să fie 

aprobat până atunci. Dacă nu se aprobă, atunci ADI Ecolect-ul nu poate să convoace A.G.A. 

și trebuie să anunțăm că noi nu avem hârtia aferentă și nu știu, ADI Ecolect-ul va decide. 

Dl. consilier Maior: - Perfect, deci mâine se poate vota . 

Dl. consilier Papuc: -  Dar mâine este sâmbătă! 

Dl. consilier Maior: - Haideți să ne vedem peste 2 ore, să aibă timp să citească. 

Haideți să citim materiale. domnul președinte, nu e normal să convoci într-o jumătate de oră 

ședința. Doamna Frunda, văd că e foarte agitată, ordinul e clar, trebuie votat. Lasă că o să dea 

cu subsemnatul. Nici pas. Dar nu e cazul aici. 

D-na consilier Frunda: - Nu știu la ce vă referiți domnul Maior? 

Dl. consilier Maior: - O să vedeți dumneavoastră. 

D-na consilier Frunda: - Mă bucur că sunteți preocupat de persoana mea. 

Dl. consilier Maior: - Foarte preocupat de persoana dumneavoastră, pentru că-l știu 

pe tatăl dumneavoastră și nu mi aș dori să pățiți ceva. 

Dl. consilier Mureșan: - Dacă pot să pun și eu o întrebare. Vă rog. 

Dl. consilier Papuc: -  Da.  

Dl. consilier Mureșan: - Mie nu-mi place deloc această presupunere, cum că 

primăria nu are nicio responsabilitate în colectarea gunoiului din oraș. Deci nu, nu pot fi de 

acord cu acest lucru, chiar dacă acest serviciu a fost contractat de către altcineva, primăria 

trebuie să se asigure prin angajații săi că în timpul perioadei de conformare explică 

operatorului ce are de făcut și se asigură că operatorul are capacitatea să facă ce trebuie făcut. 

Ca să dau un exemplu din ce spunea Pápai László, din 21 iunie se știe cine a câștigat acest 

contract. Domnul Kacso aici într-un fel mie, nu pot să zic că mi-e milă de el, dar cred că niște 

oameni încearcă să scoată niște castane cu mâinile lui, domnul Kacso e aici cam de o lună de 

zile nu? Și ei aveau trei luni de zile să se asigure că Brantner-ul poate să facă acest lucru și aș 

vrea , asta este și o interpelare. Vreau să aflu dacă la nivelul municipiului Târgu-Mureș a 

existat un proiect care să se ocupe de predarea acestui serviciu către Brantner. Vreau să știu 

cine a fost liderul de proiect indiferent dacă a existat sau nu a existat un proiect. Vreau să aflu 

câte ședințe au avut angajații primăriei cu angajații și cu managementul de la Brantner. Vreau 

să știu procesele verbale de la aceste ședințe.Ca să știm și noi s-a pregătit această preluare, 

pentru că, spre deosebire de ceilalți, să vă spun o chestie, eu nu vreau nici rezilierea 

contractului, nici păstrarea contractului. Eu vreau un oraș curat. Noi asta trebuie să vrem, nu 

să reziliem sau să ținem contractul cu dinții. Și vreau să aflu ce ședințe au fost, care au fost 

procesele verbale și cât de bine s-a pregătit. Această preluare de către Brantner în orașul 

Târgu-Mureș. Pentru că, să știți, sunt multe U.A.T.-uri în jurul nostru care nu au această 

problemă. 
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Dl. consilier Papuc: -  Da domnul Șarlea ,vă rog. 

Dl. consilier Șarlea: -  Da, eu aș vrea să ne adunăm ,pe lângă faptul că primim 

materialul cu 40 de minute înainte de ședință și sunt oameni care nu sunt în domeniu, totuși 

cred că este logic, logic să știm cu toții. Există consens în ADI Ecolect pentru reziliere, 

pentru notificare sau pentru ce se decide luni? Sau votăm și noi așa ca să spunem că am votat 

și apoi vedem după aia dacă se întâmplă ceva cu colectarea gunoiului în Târgu-Mureș, pentru 

că am văzut foarte clar că această firmă nu este capabilă să se ocupe de celălalt contract, care 

înseamnă golirea coșurilor de gunoi și măturarea străzilor. Mă rog. 

Dl. administrator Kacso : -  Pot să dau răspunsul? 

Dl. consilier Papuc: -  Da, vă rog! 

Dl. administrator Kacso : -  Mulțumesc! Luni din cauza că a fost convocată A.G.A. 

de la ADI Ecolect aici sunt 18 U.A.T.-uri toate același drept de vot și se va propune acolo, iar 

votul normal că o să-l știm numai luni. În momentul de față, din cauza că se mandatează pe 

domnul primar să reprezinte U.A.T. ul Târgu-Mureș, deci noi avem un vot, în principiu ar fi 

favorabil pentru reziliere. Să vedem celelalte U.A.T.-uri , ceilalți ce o să spună referitor la 

această problemă? Sunt U.A.T.-uri care au feedback negativ, majoritatea, adică nu numai la 

noi se întâmplă acest lucru. Sunt și U.A.T.-uri pe care am înțeles că nu ar avea această 

problemă, dar din păcate, sau o să aflăm numai luni. De aia se solicită acest A.G.A. de la ADI 

Ecolect. Mulțumesc. 

Dl. viceprimar György:  - Tocmai de aceea ziceam că trebuie mandatat primarul 

pentru reziliere, dacă toată lumea este de acord cu rezilierea contractului, să aibă mandat 

foarte clar. 

Dl. consilier Maior: - Domnul președinte? 

Dl. consilier Papuc: -  Vă rog. 

Dl. consilier Maior: - Am o rugăminte. Cred că merită târgumureșenii, cetățenii să 

ne vedem toți în ședință la consiliul local orele 15, 16, 17, când vreți dumneavoastră. Cred că 

atâta merită târgumureșenii să ne reunim, să dezbatem pe lege. Și dacă aveți juriști de la ADI 

Ecolect, îi rog mult să vină și să vă spună verde în față cum au dat aviz negativ, de ce ilegal s-

a dat ordinul de începere? Eu nu văd nicio problemă, dacă dumneavoastră vedeți o problemă 

lucrul ăsta înseamnă că nu doriți să ne vedem și. 

Dl. consilier Papuc: -  Putem să dezbatem până diseară. Eu sunt disponibil. 

Dl. consilier Maior: - Perfect. Haideți să amânăm atunci ședința pentru orele 16. 

Dl. viceprimar György:  - Adică la consiliul local, în sală? 

Dl. consilier Maior: - În sală, da, cine chiar nu poate intră în zoom. 

Dl. consilier Mureșan: - Eu sunt disponibil  

Dl. viceprimar György:  - Și eu sunt disponibil pe ora 16:00. 

Dl. consilier Maior: - Haideți domnilor consilieri, să vă auzim. 

Dl. consilier Papuc: -  La ora 16 în sala de ședințe. 

Dl. consilier Maior: - Perfect! Mulțumesc mult! 

Dl. consilier Papuc: -  Și se amână ședința. Stați un pic, nu opriți! Pauză până la ora 

16 în sala de ședințe. Ne reunim aici. Toți.La ora 16. 

Dl. consilier Maior: - Da, bine mersi. 

Dl. consilier Papuc: -  Mulțumesc! 
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Dl. viceprimar György:  - Punctul doi va fi dezbătut tot la ora 16? 

Dl. consilier Papuc: -  Discutăm toată ședința de la 16. 

Dl. viceprimar György:  - Bine, mulțumesc!  

 

P A U Z Ă  

 

Continuarea şedintei  de indată  - 18.11.2022  ora 16ºº 

Din totalul de 23 consilieri locali, sunt prezenţi  în sală 11 consilieri,  iar online sunt 

9 consilieri (dl.Tamasi, dl.Portik, dl. Jakab, dl.Szabo Arpad, dl. Papai, dl. Kelemen, dl.Szabo 

Peter, dl. Berecki şi dl. Iszlai. Absentează d-nii consilieri Suciu H., Voicu B. şi Pui S. 

Dl.consilier Pápai: - Se aude, se aude. Bună ziua! 

Dl.consilier Papuc: - Da, știu, haideți să începem. Bună ziua, continuăm ședința care 

a fost convocată pe astăzi la ora 11,am făcut o pauză de multe ore. Între timp s-a alăturat și 

domnul primar Soós Zoltan, domnul viceprimar György și doamna Luca de la ADI Ecolect 

Mureş. Bun, să fac o scurtă prezență suntem în sală 11 și online 7. În total 18 deci. Domnul 

Maior, vă rog. 

Dl.consilier Maior: - Deci întâi vreau să încep prin a-mi cere scuze pentru ieșirea 

față de dumneavoastră, domnul Sergiu astăzi sper să mă înțelegeți, pentru că atunci când 

vorbim de oraș și de târgumureșeni, un pic mă aprind pentru că importanți sunt cetățenii și nu 

ceea ce facem noi aici. Adică ce facem noi aici, dar trebuie să facem pentru ei. Deci, încă o 

dată îmi cer scuze pentru asta. Și m-ar interesa doamna Luca ce este la ADI Ecolect. 

Mulțumesc mult. 

Dl.consilier Papuc: -Vă rog, doamna Luca. 

D-na Luca:- Bună ziua, Claudia Luca mă numesc, sunt consilier juridic la ADI 

Ecolect Mureş. Sper că v-am răspuns la întrebare. 

Dl.consilier Papuc: -Da, am înțeles, domnul Pescar vă rog. 

Dl.consilier Pescar: - Da, deci noi am avut o ședință de îndată la ora 11 și nefiind 

suficient de informați, s-a cerut un termen pentru informare. Eu am profitat de termenul ăsta 

de informare și m-am informat cu privire la situația cu această societate prestatoare de 

servicii în salubritate. Deci, această societate a câștigat o licitație undeva acum vreo șase luni 

și la această licitație au câștigat cu o ofertă tehnică și o ofertă financiară. Oferta tehnică A 

cuprinde, după cum știți, numărul de angajați, utilajele și oferta financiară cuprinde prețul. Și 

în această ofertă tehnică în care sunt utilajele la care trebuie să se ajungă într-un anumit 

interval de timp, este specificată foarte concret durata la care se ajunge la aceste performanțe. 

Deci număr de salariați, număr de utilaje, puncte de lucru, containere și tot ce trebuie sa 

asigure firma pentru buna desfășurare a activității de salubrizare a orașului. Acest interval de 

timp a fost ofertat de către firma Bratner sau cum se numește la 120 de zile, ceea ce părerea 

mea este că este un interval de timp destul de lung pentru a suferi orașul până când ei se pun 

la punct cu numărul de utilaje și tot ce au de făcut. Numărul de mașini ne-am înțeles că 

trebuia să fie 63, numărul de angajați în jur de 160 și asta trebuia până la un termen de ,îi zice 

perioada de mobilizare de 120 de zile sa fie înfăptuită această misiune de cum sa-i zic de 

capabilitate de a-și duce la îndeplinire serviciul de salubrizare. Ei până la ora asta eu am 

înțeles că această societate are vreo 20 de mașini și vreo nu știu, 50 de oameni sau așa ceva și 
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promite că va avea cumva prin decembrie, cândva dar nu este sigur, încearcă și face ce poate 

și noi să stăm la poate cu orașul, în condițiile în care este la ora asta.Ca să continui despre ce 

este vorba în această situație cu acest contract, în contract care, după părerea mea, este o 

prevedere ilegală, s-a prevăzut o posibilitate de prelungire a perioadei de mobilizare. Perioada 

asta de mobilizare, având în vedere că este în ofertă, este concurențială și nu pus ca și prețul 

sau ca și numărul de utilaje să o schimbi în timp. Ok, s-a schimbat și s-au mai adăugat 15 zile 

pentru această perioadă de mobilizare, dar nici după aceste 15 zile nu s-a îmbunătățit situația 

și este un raport juridic de la ADI Ecolect Mureş care spune chestiunea asta că nu s-au dus la 

îndeplinire cele promise prin ofertă, așa încât nu se poate da ordinul de începere a activității. 

Cu toate astea, s-a dat un ordin de începere a activității undeva în data de 4.11.2022- Ordinul 

de începere a lucrărilor 2022 ilegal, având în vedere că nu erau îndeplinite toate condițiile 

pentru începerea activității. Până la ora asta s-a mai dat un termen pentru rezilierea 

contractului de încă 15 zile deci cu sancțiunea de reziliere a contractului. Nici până la ora asta 

nu s-a întâmplat nimic. Gunoaiele sunt tot cum le știți. Domnul primar și-a exprimat atunci 

punctul de vedere și a atras atenția la ADI Ecolect Mureş că nu vor putea face ceea ce au 

promis până la termenul stabilit, așa încât eu consider că noi nu trebuie să încercăm să 

reziliem contractul, pentru că rezilierea contractului este mai de durată și poate fi și cu 

revenire și asta poate fi cu o suferință îndelungată și pentru oraș, și financiar pentru primărie 

și noi trebuie să constatăm încetarea de drept a contractului pentru neîndeplinirea sarcinilor 

prin oferta de licitație, care aveau un termen de 120 de zile și la ora asta nu știu la cât suntem 

la 160 de zile sau la nu știu cât și după cum am spus, chiar ei spun că nu știu la sfârșitul lui 

decembrie mai încearcă să mai facă câte ceva. Vă dați seama, nu avem nici jumate numărul 

de pubele asigurat, nu avem nici jumate numărul de mijloace de transport asigurate, nu avem 

numărul de personal, nici jumătate asigurat și noi am depășit cu mult perioada de mobilizare, 

deci de fapt de începere a contractului. Așa încât, eu susțin și sugerez colegilor mei să facem 

tot ce se poate pentru încetarea de urgență a acestui contract, care este păgubos și pentru 

municipiu și pentru finanțele primăriei. Vă mulțumesc. 

Dl.consilier Papuc: -Mulțumesc și eu. Domnul Kelemen dorește un minut și după 

aceea domnul Șarlea. 

Dl.consilier Kelemen: -Bună ziua! Vă mulțumesc. Foarte pe scurt, mulțumesc dl 

Pescar pentru această prezentare foarte profesională care ne prezintă aparent foarte tehnic ce 

se întâmplă, însă , dl .Pescar ori nu știți, ori nu vreți să știți, dar este un fapt că raportul 

juridic, respectiv raportul tehnic din partea ADI Ecolect a fost pozitiv și ambele rapoarte, fără 

doar și poate, au zis că trebuie semnat ordinul de începere. Deci, când ziceți că raportul 

juridic a specificat că nu, nu se poate, nu-i adevărat. Pur și simplu nu este adevărat. Adevărul 

este că atât raportul tehnic, cât și raportul juridic a fost foarte explicit și a zis că trebuie 

semnat ordinul de începere. Una la mână. Doi la mână. Nu vă supărați dl. Pescar 

dumneavoastră întotdeauna veniți cu argumente tehnice și spuneți că sunteți din domeniu și 

aveți o abordare profesională. Noi nu avem un contract, nu am semnat nici un contract. Cum 

vreți ca dumneavoastră să încetăm noi, ca oraș, acest contract? Nu se poate. Noi avem un vot 

în ADI si trebuie să ne exprimăm acest vot, iar contractul poate fi terminat, în cadrul 

contractului este descris cum și ce trebuie făcut. Deci, vă rog, când ne prezentați lucrurile 
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tehnice și profesionale, atunci să ne prezentați realitatea. Realitatea este că raportul juridic a 

fost pentru semnarea ordinului de începere. Mulțumesc foarte mult. 

Dl.consilier Papuc: -Mulțumesc și eu. Domnul consilier Șarlea, vă rog!  

Dl.consilier Șarlea: -Va mulțumesc. Deci am primit de la domnul consilier Maior o 

informare prin domnul avocat Ghere Vasile, care aș putea să spun că m-a cam luminat așa și 

cred că ne-a luminat pe mulți care au citit acest raport sau cum se poate numi legat de ce s-a 

întâmplat. Evident că și eu, și noi cu toții ne dorim ca activitatea de colectare a gunoiului să 

se îndeplinească conform unui contract și toată lumea să fie mulțumită, toți cetățenii să fie 

mulțumiți și să nu mai avem nervii aceștia legat de colectarea gunoiului, care am observat că 

nu poate fi îndeplinită de acest operator de salubritate și cum spuneam și mai devreme, la 

începutul ședinței, înainte de pauză, că  s-a demonstrat că nici la stradal nu sunt sau nu au fost 

suficient de capabil. Bun, aș vrea să citesc ce scrie aici și eu aș vrea să, dacă este și domnul 

primar, să-l întreb de ce s-au luat deciziile în felul ăsta. Se referă la decizia de prelungire a 

acelui contract în A.G.A., unde înțeleg că domnul primar trebuie să aibă un mandat special 

din partea autorităților deliberative ale U.A.T.-urilor membre ale asociației. Si vreau să vă 

întreb domnul primar, s-a votat prelungirea acestui contract, dar trebuia să ne cereți nouă un 

mandat și nu ne-ați cerut acest mandat, conform legii, bineînțeles că eu citesc aici din ce scrie 

un domn avocat cu renume de altfel, și nu sunt părtinitor în discuția asta, mai ales că mai sus 

scrie că primarii nu pot să delege alte persoane să-i reprezinte în această ședință A.G.A. decât 

consiliile locale sau consiliile județene. Înțeleg că domnul președinte al Consiliului Județean 

a fost reprezentat de domnul Szász Zoltan și în locul altor primari au participat alte persoane 

mandatate, iar se discută aici despre faptul că nu e ședință, că de pe zona 2 ar fi și alți primari 

care nu sunt mulțumiți de această activitate, dar pentru a se vota o decizie de prelungire a 

contractului sau ce o fi ea, ce fel de decizie o fi asta, este nevoie de votul tuturor 

participanților în această asociație, a membrilor asociației, nu doar de un grup restrâns, afectat 

de lipsa de mobilizare a acestui operator. Așadar, nu vreau să spun că este legal sau nelegal, 

dar se pare că nu a fost respectată într-un fel sau altul legea. Iar dacă citesc în acest raport 

juridic, care a venit tot așa, se pare, pe surse de la domnul Maior scrie că acest operator nu și-

a îndeplinit condițiile de mobilizare, adică sunt îndeplinite parțial, prin urmare în aceste 

condiții, ordinul de începere nu poate fi emis, s-au condiționat. Dar noi suntem consilieri și 

reprezentăm cetățenii care ne-au votat și deciziile se iau în altă parte, mai ales fără să fim 

informați. Eu când merg pe stradă mă oprește cetățeanul X, supărat de această situație și eu 

nu știu ce să-i răspund, pentru că această asociație arată o lipsă totală de transparență. Aceasta 

asociație, dacă și-a luat angajamentul să se ocupe de acest serviciu foarte important pentru 

cetățenii care plătesc, ar trebui să-și asume mai mult un rol, un rol mai important și să iasă în 

față, să prezinte situația așa cum este și juridică, nu doar în felul în care se prezintă, se 

transmit informațiile până acum. Iar noi să nu ajungem în situația de a ne scuza că nu este 

contractul semnat de primărie și că nu au votat consilierii, deși scrie aici clar că orice 

modificare a contractului, adică aceasta de prelungire a termenului de mobilizare, trebuie 

votată în Consiliul Local de consilieri. Păi eu nu am votat așa ceva. Deci vă rog frumos, este 

doamna de la asociație care înțeleg că este consilier juridic. Domnul primar, vă rog frumos 

lămuriți situația din toate punctele de vedere și haideți să vedem ce facem .Acum trebuie să 
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votăm iarăși două hotărâri de Consiliul Local pentru care fără acest material nu știam ce 

votăm. Am primit în 40 de minute două hotărâri și domnul. 

Dl. primar Soós:- Dl. Șarlea, au trecut cele 2 minute scuzați-mă, fiindcă trebuie să și 

răspundem. 

Dl.consilier Șarlea: -Stați un pic să vă spun, justificarea pentru punctul 2, pentru 

creșterea taxei spune așa: „în spiritul celor nu...Ținând cont de datele existente în acest 

moment, precum și de situația reală, este necesar modificarea taxei instituite prin hotărârea 

mai sus menționată o hotărâre de instituire a altor taxe. Păi care este situația reală și ținând 

cont de datele existente? Vă rog frumos să ni le dați. 

D-na Luca:- Deci, ca să revenim asupra contractului cu operatorul Brantner, această 

licitație vreau să știți că a fost urmărită foarte îndeaproape de cei de la A.N.A.P.. Ba da, este 

foarte relevant pentru că a fost urmărită îndeaproape de cei de la A.N.A.P.. Si nici o 

clarificare și absolut nimic nu a trecut până nu a fost verificată și răsverificată ca să înțelegeți, 

iar referitor la mandatarea domnului primar, dumneavoastră și a tuturor primarilor, de fapt, 

dumneavoastră ați acordat-o în momentul în care ați adoptat în consiliul local documentația și 

caietele de sarcini și tot ce ține de această licitație, inclusiv ați mandatat semnarea 

contractului pentru operatorul care va câștiga această licitație. Eu zic să revedeți acea hotărâre 

de consiliu, pentru că există din partea tuturor consiliilor locale o asemenea mandatare, deci 

nu s-a făcut absolut nimic fără o hotărâre, fără nici măcar, deci, din toate cele 19 U.A.T.- uri 

din zona 2. Așa, mai departe cu privire la, m-ați întrebat cu perioada de mobilizare. Bănuiesc 

că acel raport juridic care a ajuns la domnul care a vorbit prima dată. Îmi cer scuze că nu v-

am reținut numele. Este primul raport juridic emis care nu a dat pe baza căruia nu s-a semnat 

ordinul de începere cu data de 21 octombrie, cum ar fi trebui după cele 120 de zile, pentru că 

la momentul respectiv operatorul nu îndeplinea toate condițiile ca să poată să se dea ordinul 

de începere. 

Dl.consilier Maior: - Dacă îmi permiteți un pic. Un pic am studiat lucrurile și.. N-ați 

terminat, doamna? 

D-na Luca: - Pe urmă. Deci pe urmă am solicitat în continuare, deci a fost notificat 

operatorul cu privire la acestea. Vreau să știți că în contract există o penalitate pe zi, din 

cauza căreia nu s-a dat ordinul de începere care i s-a aplicat acestui operator, iar la momentul 

la care, deci în 4 noiembrie, când s-a semnat ordinul de începere, el a făcut dovada tuturor 

condițiilor în vederea semnării acelui ordin de începere și a primit raport favorabil 

bineînțeles. Aceste documente pot fi. 

Dl.consilier Papuc: -Domnul primar și după aceea doamna. 

D-na Frunda:- O singură întrebare, legat de emiterea ordinului de începere, dacă 

acesta a fost votat sau nu în A.G.A?  

D-na Luca: - Da, ordinul de începere a fost votat în A.G.A.  

D-na Frunda:- A fost votat în A.G.A. 

Dl.consilier Papuc: -Domnul primar, vă rog.  

Dl. primar Soós: -Buna ziua. Referitor, dl .Șarlea la întrebarea ce ați formulat, din 7 

noiembrie, adică 4 noiembrie de când s-a dat ordin de începere, Primăria nu mai are control 

asupra acestui contract. Noi am pierdut controlul direct asupra efectuării serviciului de gunoi 

menajer. Până a avut primăria în sarcină acest serviciu funcționa bine, din acest moment, 
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răspunde ADI Ecolect Mureş, în care primăria a intrat în 2008 și este obligația României, din 

moment ce România a dorit să devină membru al Uniunii Europene, să fie în acest sistem de 

colectare a deșeurilor în sistemul integrat. Asta înseamnă că, deși 2008 era data când s-a 

semnat si s-a creat acest ADI Ecolect Mureş, 2022 s-a atras licitația, nu ba n-a venit operator 

ba n-a fost posibilă treaba. Eu am semnalat în ședința A.G.A. faptul că acest operator nu este 

pregătit și nici pe stradal nu face față și după părerea mea, nu ar trebui dat ordinul de 

începere. Dar majoritatea primarilor, dacă decid altfel, noi suntem un singur vot din 18, deci 

nu eram, nu susțineam sub nicio formă această companie, nu din alte cauze decât ce am văzut 

din serviciul efectuat pe domeniul stradal. Și astăzi, ce s-a propus si ce se dorește să fie votat 

de Consiliul Local, dacă suntem de acord să desființăm, adică să pornim rezilierea acestui 

contract, pentru că eu sunt cel mai nemulțumit și primesc cele mai multe șuturi și critici din 

cauza acestui contract care nu e din vina mea. Să fie foarte clar, da? Deci pentru mine este cel 

mai incomod că astăzi stau aici. Aveam un contract bine pus la punct, funcțional și acuma 

suntem plin de mizerii, că și operatorul este absolut lipsit de responsabilitate, nu poate să facă 

față și Ecolect iarăși, cred că acum a început să înțeleagă ce înseamnă să lucrezi într-un oraș 

cu 150.000 de locuitori, unde zilnic sunt câteva sute de tone de gunoi. Nu a fost bine estimat 

nici de Ecolect, nici de operator această situație. Noi suntem expuși acuma, desigur, la critici. 

Nu numai Târgu Mureș, toți primarii din zona asta suferă la fel, pentru că nu avem alte unelte 

în mâna noastră. Referitor la stradal, tot acolo, tot acolo o să pornim notificarea, numai că  

trebuie să adunăm toate procesele verbale ca să nu fie după aia, deci, dacă reziliem un 

contract și dacă facem un viciu de procedură, ne atacă firma și știm foarte bine, și anul trecut 

am avut multe dificultăți, ne atacă și câștigă. Noi trebuie să reziliem un contract ca să nu mai 

câștige acea firmă care a eșuat în servicii și Brantner-ul chiar a eșuat. Cred că nimeni nu mai 

are dubii în această sală că Brantner nu poate să facă față, poate în Cluj și Timișoara și în alte 

orașe au servicii ok în Târgu Mureș e rușinos ce au făcut și nici astăzi, după 9 zile de la 

emiterea acestui ordin de începere, nu s-au conformat. Nu știu cum s-a verificat, juridic, 

tehnic, nu vreau să interpretez că nu e corect să interpretez, dar e clar că singura soluție care 

astăzi Consiliul Local poate să facă și să mergeți pe stradă la oameni, să ziceți, este faptul că 

începem rezilierea contractului, singurul lucru care putem astăzi să facem. Pe lângă asta, am 

aplicat 186 de amenzi în ultimele nouă zile, în valoare de aproape 400.000 de lei. Deci astea 

sunt pârghiile legale ale primăriei. Alte metode? Eu nu știu dacă cunoașteți alte metode, să-mi 

ziceți cum să procedăm. Poate alte firme de avocatură știu mai bine cum trebuie făcut în 

administrație. Nu știu nici asta. Dar juridic, legal, astăzi astea sunt cele două modalități. Să se 

voteze de consiliul local, faptul că avem o serie de amenzi, o serie de procese verbale, toate 

primăriile, nu numai noi, toate 18 primării trebuie să voteze rezilierea ca să putem porni, să 

putem mandata ADI Ecolect să pornească rezilierea care mai durează 30 de zile. Deci, 

conform legii, această firmă, oricât de slab performează, mai au 30 de zile la dispoziție după 

ce am declarat rezilierea, au 30 de zile la dispoziție să dovedească că totuși ei fac față. Deci, 

dacă în 30 de zile intră totul ok, atunci scapă de reziliere. Eu sincer să zic, nu contează cine 

este operatorul, ar conta să avem în sfârșit un sistem al deșeurilor în județul Mureș și în Târgu 

Mureș, ca să nu mai ajungă plasticul în pârâuri, în râuri, în natură și să avem un sistem de 

colectare selectivă a gunoaielor și să nu mai primim amenzi din partea Agenției de Mediu, 

cum am primit ani de zile milioane de lei, deși asta nu a fost declarat populației, dar ulterior 
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am avut surpriza asta plăcută că avem vreo 5 milioane de amenzi moștenite, am plătit și alea. 

Important este ca să nu mai plătim amenzi, să avem colectare selectivă și să avem un operator 

performant, dacă Brantner nu se conformează, eu zic că trebuie reziliat contractul și asta e 

părerea mea, respectând legislația din România. Mulțumesc. 

Dl.consilier Papuc: -Mulțumesc și eu domnul primar, dl. Șarlea?  

Dl.consilier Șarlea: -Dl. primar am pus o întrebare, cred că, corectă. Nu este vreun 

atac la persoana dumneavoastră sau ceva de genul. Dar, mai devreme, doamna consilier 

juridic ne spune că v-am dat mandat să reprezentați primăria, mă rog, U.A.T. Municipiul 

Târgu Mureș în acel consiliu de administrație. Acum ne cereți alt mandat. Păi aveți nevoie de 

mandat sau nu aveți nevoie de mandat? Că eu asta nu înțeleg. Aveți nevoie de mandat să 

modificați contractul, adică încă unul, încă o hotărâre sau nu? Dumneavoastră, doamna spune 

că v-am dat deja acest mandat, deci dumneavoastră practic astăzi puteți să mergeți, adică luni 

puteți să mergeți să votați acea hotărâre fără să mai votăm noi astăzi. Lămuriți-ne, domnul 

Papuc sunteți jurist. Are nevoie de mandat, nu are nevoie de mandat domnul primar, că eu nu 

mai înțeleg ce se întâmplă aici. Prima dată n-avea nevoie pentru modificarea contractului, 

adică acea prelungire acuma are nevoie de mandat pentru emiterea notificării de reziliere și, 

mă rog, etapele ulterioare.  

Dl.consilier Papuc: -Vă rog doamna. 

D-na Luca: - Permiteți-mi să răspund. Acea prelungire a perioadei de mobilizare nu 

este o modificare semnificativă a contractului. Nu este, nu modifică obiectul contractului, nu 

modifică valoarea. Îmi pare foarte rău, da mă rog, în Legea 101. Vă rog să consultați și 

dumneavoastră. Nu-i nicio problemă și în Legea 101/2006 și în Legea 51/2006, cu toate 

modificările, partea de reziliere este specificată separat. De asta este nevoie de un mandat 

special pentru domnul primar. 

Dl.consilier Papuc: - Raportat și la mandatul trecut, unde era domnul Makkai 

reprezentant în ADI Ecolect Mureş și eram pe vechea lege dăduse o dispoziție de primar prin 

care reprezenta interesele municipiului în  ADI Ecolect Mureş, eu consider că primarul de 

drept este membru în ADI Ecolect Mureş. ADI Ecolect Mureş funcționează ca un organism, 

ca un consiliu local, să spunem așa. Bun, mandat special noi am votat când s-a votat 

contractul ,când s-a votat prețul, când s-a votat caietul de sarcini. Am supus votului 

consiliului local și în baza votului s-a făcut licitația. Acum, dacă mergem pe simetria actelor 

juridice, eu zic că dacă odată nu a avut nevoie de mandat în decursul anilor, nu are nevoie 

nici acum de mandat special pentru a vota într-un fel sau în altul, pentru că este de drept 

membru în ADI Ecolect Mureş, primarul U.A.T.-ului și ce zice doamna este clar, deci nu este 

o modificare, nu este o modificare esențială a contractului aceasta prelungire. Asta e și opinia 

mea din punct de vedere juridic, acum, sigur că practic e pe esențial ce se întâmplă, practic nu 

se întâmplă lucrurile care ar trebui să se întâmple conform contractului, dar din punct de 

vedere juridic nu e o modificare esențială, de natură să atragă ca virgulă consiliu local, să 

acorde un mandat special primarului municipiului Târgu Mureș să voteze într-un fel sau altul 

în Ecolect Mureş. Eu cred că este de drept membru acolo ca efect al funcției pe care pe care o 

deține și acolo în Ecolect nu este nominală treabă. Este vorba de primarul municipiului Târgu 

Mureș și primarul Sâncrai, Sântana, așa  suntem constituiți în această asociație de dezvoltare 

intracomunitară și un mandat special cred că este nevoie dacă nu merge primarul să 
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reprezinte municipiul acolo și de exemplu, merge administratorul public sau unul dintre 

viceprimari, atunci e nevoie de un mandat special dacă nu merge primarul, atunci clar că este, 

asta e și opinia mea. Dar dacă primarul municipiului participă la ședințe, atunci el nu are 

nevoie de un mandat special, ci poate reprezenta prin efectul funcției pe care o deține și ca 

membru în această asociație de dezvoltare intracomunitară. Cred că așa este. Bun domnul 

Pescar, vă rog. 

Dl.consilier Pescar: - Deci. Eu repet, consider că rezilierea contractului este o 

măsură prea blândă și este prea de durată. Noi, cred că trebuie să mergem pe încetarea de 

drept a acestui contract, care, din cauza faptului că ofertantul sau, mă rog, prestatorul, nu și-a 

îndeplinit condițiile care le-a ofertat la licitație, pentru că el a spus că într-un termen de 120 

de zile va avea 63 de mașini, 160 de oameni, nu știu câte mii de pubele și așa mai departe. Le 

are sau nu le are după atâta timp? Le numărăm dacă le are, vedem, mergem pe reziliere 

pentru faptul că nu își îndeplinește sarcinile și dacă nu le are, înseamnă că dacă nici după 

atâta timp nu le are înseamnă că nu mai are rost să o întindem. Constatăm încetarea de drept a 

contractului pentru faptul că oferta a fost neserioasă și nereală. Vă mulțumesc. Și rapidă și nu 

mai întindem prea mult și nu mai facem orașul să sufere prea mult. Mulțumesc. 

D-na Luca: - Deci operatorul, la momentul respectiv ne-a pus la dispoziție absolut 

toate documentele ,din contră, a invitat toți primarii din U.A.T.- urile zonei 2 să vadă parcul 

auto înainte de semnarea ordinului de începere. Cu privire la personal, la personalul angajat, 

într-adevăr, acest lucru l-a semnalat și domnul primar când a fost ședința A.G.A. dinainte de 

semnarea, vă rog frumos, dinainte de a se da, deci, imediat, la sfârșitul perioadei de cele 120 

de zile, când operatorul nu a făcut dovada angajaților în totalitate cât s-a cerut în caietul de 

sarcini și din cauza. Acesta a fost unul dintre motivele esențiale pentru care astăzi. 

Dl. consilier Maior: - Astăzi! Doamnă ,haideți că ne duceți cu preșul. 

D-na Luca: - Dar de ce nu mă lăsați? 

Dl. consilier Maior: - Astăzi, are sau nu are angajații? 

D-na Luca: - Nouă ne a făcut dovada prin extrasul REVISAL 

Dl. consilier Maior: - De ce n-ați venit să ne aduceți și nouă măcar cu o zi înainte? 

Dacă vă interesa atât de mult, dacă v-a făcut dovada . 

Dl.consilier Papuc: - Haideți să nu o întrerupem , să o lăsăm pe doamna să termine 

și după aceea putem să-i adresăm și alte întrebări. Mulțumesc. 

D-na Luca: - Aceste dovezi au fost prezentate tuturor primarilor din U.A.T.-urile 

zonei 2 înainte de semnarea ordinului de începere din 4 noiembrie. 

Dl. consilier Maior: - Ah! În 4 noiembrie vorbiți !Mulțumesc ! Haideți să revenim la 

20. Da!O să iau cuvântul după ceilalți consilieri. 

D-na Luca: - De ce credeți că nu s-a semnat ordinul de începere în 20? 

Dl. consilier Maior: - Dacă l-ați semnat, ați prelungit din 20 până în 4 ați făcut-o 

ilegal și vă spun de ce. Pentru că cei care au participat la licitație, celelalte patru firme, i-ați 

descalificat pentru că nu aveau anumite lucruri. Dacă dumneavoastră de la licitație ați fi spus 

foarte clar că veți da termene de 15 zile plus încă 15 zile, o hotărâre de A.G.A. în care un 

primar să nu fie împuternicit și să dea din pix și astăzi să vină să ne ceară nouă votul, 

înseamnă că ați făcut o ilegalitate și înțelegerile dumneavoastră au fost foarte, foarte bine 

puse la punct, nu ale dumneavoastră personal, ale celor care conduc instituțiile. Mai mult, 
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merg mai departe. În momentul în care primarul a vorbit în ședința de 20, a spus foarte clar că 

nu are. Deci el trebuia încetat de drept după 120 de zile și acuma merg mai departe. Există în 

caietul de sarcini prevederea? În caietul de sarcini vorbesc prevederea că dumneavoastră 

puteți de comun acord. 

D-na Luca: - Există în contract. 

Dl. consilier Maior: - Contractul nu bate caietul de sarcini și ceea ce s-a depus la 

licitație. Deci aici revin. Cu asta aveți o problemă. Din cauza asta vă ascundeți .Nu este 

normal să schimbi caietul de sarcini, nu este normal să participi la un astfel de simulatru .... Și 

îmi pare rău de domnul primar că nu a venit acum două săptămâni, că-i spuneam foarte clar, 

nu puteți să semnați prelungirea, n-aveți dreptul. Nu puteți. Și asta o știți și dumneavoastră, 

doamna jurist. Degeaba vă ascundeți, n-au ei relații atât de multe să vă țină în brațe. Apropo, 

merg mai departe la ultimul proces verbal pe care nu-l avem că nu ni l-ați dat. Ați scris 

cumva în el? Ceva de genul.., sunteți doamna Luca da? Serviciul Juridic?. 

D-na Luca: - Da. 

Dl. consilier Maior: - Bravo! Ați scris cumva în el că următoarele lucruri trebuie să 

se îndeplinească de îndată? Vă aduceți aminte? aveți cumva procesul verbal să-l citesc? 

D-na Luca: - Păi nu l-am adus la mine, dar revin și vă subliniez, nu știu la care 

proces verbal vă referiți. 

Dl. consilier Maior: - Ultimul, înainte de ședință, vedeți că ați scris dumneavoastră 

cu mâna dumneavoastră și ați semnat Luca jos că celelalte lucruri trebuie să se îndeplinească 

de îndată ,păi ce să îndeplinesc după data de 5? Hai să zicem că ilegal  i-ați dat voie 

cincisprezece zile pentru că i-ați prostit pe primari. Bun, când le-ați dat voie 15 zile, dar după 

15 zile nu mai aveai voie în actul pe care l-ai făcut juridic să vii să spui că da, domnule, chiar 

toate lucrurile nu s-au îndeplinit, dar sperăm că o să se îndeplinească. Mai mult, vine în 

ședința din 20 reprezentantul firme și spune păi noi până în 31 decembrie avem timp. Adică 

nu putem. Și dumneavoastră încercați acuma să ascundeți prin hotărârile pe care le iau săracii 

primari și consilieri locali din alte părți și poate și ai noștri, că la ordin iau și dau și ai noștri. 

Încercați să ascundeți neputința ADI Ecolect. De ce nu spuneți foarte clar după 120 de zile? 

Pentru că o dați cu contractul, nu aveai voie să schimbi contractul dacă tu ai depus o ofertă, 

nu poate să bată contractul oferta. În ofertă scria 120 de zile. După 120 de zile se negociază. 

O să văd cine a depus, cine a schimbat în contract și de ce dumneavoastră, ca jurist, n-ați 

verificat lucrurile astea? Pentru că aici este sclepsis-ul din 20 până în data de 5. Și vă mai 

spun un lucru , știți că mâine expiră? Și ce faceți dumneavoastră luni e târziu, dar știți și 

lucrul ăsta pentru că au trecut cele 15 zile azi noapte trebuia să faceți convocarea? Înțelegeți? 

Au trecut. I-a citiți-le calendaristic. Poate că domnul știe. Vedeți un pic calendaristic, dacă 

sunt sau a expirat termenul sau nu. Vă spun eu, luni e târziu. Sunteți cu o zi în urmă, dar 

răspundeți în alte părți că bănuiesc că lucrurile sunt făcute și o să voteze toată lumea. 

Mulțumesc mult! 

Dl.consilier Papuc: - Bine, domnul Mureșan, vă rog. 

Dl.consilier Mureșan: - Am o observație referitoare la rolul Uniunii Europene în 

această situație în care suntem noi. Există țări din Uniunea Europeană, mă refer la Irlanda, 

unde pe aceeași arie pot să funcționeze patru, cinci operatori de salubritate. U.E. nu ne-a 

impus să dăm monopol local pe colectarea deșeurilor. Dacă noi i-am ales la București și prin 



20 
 

aleșii noștri, de la Palatul Parlamentului, dacă noi am ales să dăm monopol local anumite 

firme, ar trebui măcar să avem capacitatea administrativă la nivel local să urmărim ce fac 

aceste firme. Deci U.E. nu ne-a impus nici pe cine să angajăm funcționar publici, nici pe cine 

să ne angajăm în primării, nici pe cine să avem în ADI Ecolect. Am făcut o interpelare 

dimineață și am întrebat dacă au avut loc ședințe între beneficiari și ADI Ecolect, dacă s-au 

făcut simulări, dacă cineva din primărie a fost împreună cu ADI Ecolect să le arate. Uitați, 

acestea sunt rutele, aici sunt asociațiile de proprietari. Dacă s-au făcut procese verbale în 

acest sens, nu am primit niciun răspuns. Eu, de exemplu, nu sunt convins că Primăria Târgu 

Mureș, prin angajații săi, a depus efortul necesar pentru a se asigura că ADI Ecolect își 

satisface angajamentele în această perioadă de conformare. 

Dl.consilier Papuc: - Am înțeles. Atât. Domnul Maior, vă rog scurt ca să intrăm și  

doamna Frunda după aceea. 

Dl. consilier Maior: - Deci eu ce vă pot spune, este în felul următor, că luni 

dimineața voi depune o plângere penală la DNA în ceea ce privește tot ceea ce s a întâmplat 

cu acest contract și ceea ce vedem astăzi pe străzi. Ați încercat să puneți în balanță și să ne 

arătați cum nu se ridică gunoaiele și că există un contract pe care tot dumneavoastră l-ați 

prelungit, cu toate că nu puteați, deși, ați luat un vot de la primari. Săracii primari care au fost 

fără să fie împuterniciți. Mai mult, toate procesele verbale pe care trebuiau să le facă și cei de 

la ADI Ecolect și cei de la Primăria Municipiului Târgu Mureș tot pe banul cetățeanului care 

se vor plăti în aceste 15 zile și după celelalte 15 zile, veniți să ne spuneți de niște 

amenzi,7000 de lei e o amendă gravă pentru nu știu ce firmă, când el colectează la jumătate 

din  puterea pe care o are, poate nici atât? Veniți să ne spuneți că nu doriți să continuați și că 

trebuie, că există o licitație și vreți să desființați acest contract? Păi dumneavoastră știți foarte 

clar că nu se va putea desființa acest contract, pentru că după 30 de zile mai trebuie să-i mai 

dați încă 30 de zile. Și uite așa putem merge un an de zile, pentru că dânșii ne vor da în 

instanță și atunci o să vă văd cum o să răspundeți în fața populației și în fața organelor, când 

dumneavoastră trebuia ca acest contract să nu dați ordinul de începere, ilegal dat, repet din 

nou. În rest, ce face domnul primar pentru mine m-a lămurit. Am un gust amar în gură numai 

când mă uit la el și văd că o tot dă la întors, că nu are dreptul. Vă spun eu domnul primar. 

Aveți dreptul să-i controlați. Aveați dreptul să mergeți în ședința A.G.A. și cu votul 

dumneavoastră, votul dumneavoastră spuneți că e un singur vot. Votul dumneavoastră este 

votul cetățenilor din oraș cei mai mulți, cei care aduc cel mai mult gunoi și cel care plătește 

cel mai mult și la cel la care i-ai luat banul la începutul anului și tu vi și spui cetățeanului din 

Târgu-Mureș că n-ai ce face. Păi cum ai putut să votezi? Cum ai putut să votezi? Vă rog, 

domnul primar, eu nu v-am întrerupt. 

Dl. primar Soós: -Nu vorbiți prostii vă rog frumos ,da? Opriți-vă  acum ,opriți-vă vă 

rog frumos! Nu mai insinuați, nu mai vorbiți prostii, pentru că legal trebuie să procedăm, nu 

facem scandal în primărie. 

Dl. consilier Maior: - Vă rog frumos nu mă opriți, nu intrați peste mine, vă rog 

frumos nu vă enervați, nu aveți de ce să vă enervați. 

Dl. primar Soós: -Vă rog frumos să terminați cu prostiile .Ba mă enervez pentru că 

induceți în eroare lumea, nu sunt de acord cu ce ziceți, legal trebuie să procedăm ,nu facem 

scandal, să fie foarte clar. 
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Dl. consilier Maior: - Nu vă enervați domnul primar, nu aveți de ce să vă enervați, 

dumneavoastră ați vrut asta domnul primar, vă rog nu intrați în polemică cu mine 

Dl. primar Soós: -Dumneavoastră să nu intrați cu mine, vă rog frumos bine? Este o 

lege care trebuie respectată de dumneavoastră ca și consilier și eu ca și primar, da? Să fie 

foarte clar! 

Dl. consilier Maior: - Eu v-am spus doar ceea ce simte cetățeanul din Târgu Mureș. 

Nu știu de ce intrați peste mine, nu știu de ce vă enervați când e vorba de bani?  

Dl. primar Soós: -Pentru că ați depășit perioada de 2 minute domnul Maior. 

Dl. consilier Maior: - Mai știu că v-ați întâlnit în afara orașului și ați spus-o la 

televizor cu reprezentanții acestei societăți 

Dl.consilier Papuc: - Domnul Maior, haideți vă rog. 

Dl. consilier Maior: - Dar n-am vorbit deloc pentru că domnul primar a intrat peste 

mine, acuma ce pot să fac? 

Dl.consilier Papuc: - Haideți că noi avem aici. 

Dl. consilier Maior: - Încerc să fiu și eu calm domnul președinte, dar dacă domnul e 

nervos domnul primar, eu ce pot să fac? Îl rog frumos să se calmeze și să ne explice cum a 

putut să spună un lucru și să voteze altceva? Cum a putut să le i-a banii la început orașului? 

Cum poate să vină să-mi zică că vrea o taxă în plus astăzi? Vă dați seama? Încep să mă 

enervez iar! 

Dl.consilier Papuc: - Vă rog frumos, nu vă mai enervați. Haideți vă rog frumos! 

Dl. primar Soós: -Să vă spun despre ce este vorba ,da? 

Dl. consilier Maior: - O să ne întâlnim domnul primar, vă promit sufletește ne 

întâlnim și cu alte ocazii și încerc, încerc să fiu calm pentru că mi-am promis că această 

ședință voi fi calm. 

Dl.consilier Papuc: - Haideți vă rog, să depășim momentul, doamna Frunda, domnul 

Pescar și după aceea supun la vot. Domnul Pescar, vă rog. 

Dl.consilier Pescar: - Da. Eu propun un amendament prin care să mandatăm pe 

domnul primar pentru începerea constatării încetării de drept a contractului. Cum? Se poate, 

cum. Domnul primar, din partea noastră poate să ceară ADI Ecolect încetarea de drept a 

contractului ,constatarea încetării de drept a contractului pentru neîndeplinirea condițiilor cu 

care respectiva firma a  participat și a ofertat la licitație ,deci e clară treaba, nu ți-ai îndeplinit 

condițiile în termen, încetează de drept, contractul. Nu-l reziliezi că durează până , nu știu 

când și ne facem de minune. Vine. Vine iarna. Vă dați seama. Plouă. Apa infiltrată din 

gunoaie infectează tot orașul. Nu putem să stăm. Este o situație de urgență. Stăm cu rezilierea 

că poate și-ar reveni în 30 de zile. După 30 de zile nu și-au revenit. O să începem procedurile 

atunci, încet. Deci trebuie cerută constatarea încetării de drept a contractului pentru 

neîndeplinirea ofertei tehnice de la licitația la care au participat. Vă mulțumesc. 

 Dl.consilier Papuc: - Doamna Frunda, vă rog! Da, vă rog doamna Luca. 

 D-na Luca: -Deci acest, nu știu nici acum. Deci cu referire la ceea ce este prevăzut 

în contract, această perioadă de 30 de zile de remediere este, cum să zic, preambulul pentru 

reziliere, așa este prevăzut în contract din păcate, trebuie să ne ținem de asta. El a făcut 

dovada tuturor investițiilor, a făcut dovada, deci revin și subliniez. La momentul când s-a 

semnat ordinul de începere cu data de 4 noiembrie, da, la momentul acela el nu a făcut 
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dovada tuturor condițiilor cu privire la aceasta, la ordinul de începere. Faptul că el acuma nu 

poate susține la ceea ce s-a angajat, de asta ne aflăm aici, ca să putem da acea notificare de 

remediere, ca să putem rezilia contractul fără ca să avem alte, oricum, contestat fiind, ne 

putem aștepta la asta în instanță. Dar atâta timp cât nu ne ținem de ceea ce este prevăzut în 

contract, să mergem pe perioada de acele 30 de zile și pe urmă pe reziliere. 

Dl.consilier Papuc: - Înainte să dau cuvântul colegilor  și eu sunt de părere și am fost 

de părere că nu trebuia dată prelungirea. Asta este, din punctul meu de vedere foarte clar. Că 

s-a dat, că nu s-a dat. Nu mai contează. Acum suntem în situația în care avem o prevedere 

contractuală. Acum trebuie să ne gândim dacă ne asumăm ca în cazul în care noi astăzi 

amendăm hotărârea în sensul încetării de drept și se va întoarce împotriva noastră în instanță, 

pentru că va face plângere și sigur vom ataca ce se va întâmpla după aceea. Cine va plăti 

daunele și ce se va întâmpla? Trebuie avut în vedere și lucrul acesta .Eu nu vă zic să votați 

într-un fel sau altul. Fiecare votează cum dorește. Trebuie să avem în vedere treaba asta. 

Pentru că suntem puși într-o situație în care trebuie să, suntem între două luntri, constatăm ce 

dezastru este în oraș, că este. Toată lumea știe. Și la mine în spatele blocului e un haos. 

Șobolanii colcăie, e clar. Și în alte cartiere la fel. Da, constatăm treaba asta și noi încă suntem 

puși în situația de a fi de bună credință față de un operator care nu și-a făcut treaba că așa este 

contractul. Eu am înțeles treaba asta, dar din punctul meu de vedere, că prelungim cu 30 că 

nu-i prelungim cu 30, că încetăm de drept, că nu încetăm de drept oricum acest contract nu va 

ajunge la final, pentru că operatorul acesta nu va fi în stare să-și facă treaba. Nici pe mine nu 

mă bucură. Mi-ar fi plăcut să fie un operator serios care să ducă gunoiul. Da, domnul 

viceprimar György, vă rog. 

D-na Luca: - Numai puțin, aș mai avea ceva de adăugat, vă rog, Pe de altă parte, 

această perioadă ne poate ajuta în vederea pregătirii licitației de urgență, da? Pentru o 

negociere fără publicarea prealabilă a unui anunț, pentru că dacă noi reziliem din start 

contractul, cine adună deșeurile pe urmă și credeți că în 30 de zile se poate? Dar nu-i vorba 

de minciună, este vorba tocmai de a putea. Deci, acest interval de timp în care să se poată 

pregăti întreaga documentație. 

Dl. consilier Maior: - Încă odată vă întreb, ați spus acum două secunde că dacă îi 

prelungim încă 30 de zile, în alea 30 nu, dacă în alea 30 de zile dânsul arată că nu poate să-și 

efectueze, noi avem timp să facem licitații. Eu v-am spus altceva. Dacă astăzi încetează de 

drept acest contract, tot 30 de zile au obligația să ridice gunoiul, conform legii. Acum 

spuneți-mi când ați greșit sau când am greșit eu când ați spus dumneavoastră că dacă astăzi 

votez, noi avem timp 30 de zile să facem licitație sau că ăia au obligația să mai meargă 30 de 

zile? Vă dau eu răspunsul. 

D-na Luca: -Dar nu este vorba de nici o minciună .Este vorba de acea perioadă de 30 

de zile, nu răstălmăciți vă rog din suflet. 

Dl. consilier Maior: - Iar nu răstălmăcesc ,bine! 

D-na Luca: -Nu, nu, răstălmăciți. Eu v-am zis că . 

Dl. consilier Maior: - O întrebare pentru care, pentru care, pentru care trebuie să îmi 

răspundeți. 

Dl.consilier Papuc: -Haideți domnul Maior să o lăsăm pe doamna să termine ,să 

spună ce are de spus. Vă rog! 
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Dl. consilier Maior: - Terminați doamnă, spuneți și după aceea vă întreb și eu. 

D-na Luca: -Deci eu revin să spun, să subliniez, pentru că eu n-am zis să nu reziliem 

contractul. Nu am, nici măcar nu am insinuat acest lucru da? Eu am venit și am subliniat. 

Dl.consilier Papuc: -Da domnul ,dacă nu este. Domnul, știți foarte bine că nu putem 

înceta de drept dacă nu-i pact comisoriu de gradul IV, că ați spus la 11,nu este .Un pact 

comisoriu de gradul IV nu putem să încetăm de drept astăzi. Astăzi mandatăm primarul. Eu 

zic că soluția de compromis este să mandatăm primarul pentru rezilierea contractului. Așa 

cum spunea și domnul viceprimar György  la 11, nu-i totuna. Nu e totuna. Încetarea de drept 

nu se votează, se constată și nu o constatăm noi , o constată ADI. Înțelegeți? Noi cerem 

rezilierea și e treaba lor cum o fac. Noi cerem rezilierea și e treaba ADI, cum o face, nu e 

treaba noastră. Noi doar acordăm astăzi un mandat primarului să spună, da domnule eu nu 

sunt de acord cu nimic. Eu vreau să reziliez cu societatea. La revedere! Dar nu constatăm noi, 

ADI. Atunci știți cum facem? Facem așa, ca amendamentul care a fost ,eu zic ca să depășim 

momentul: Constatare /Încetare de drept. Ăsta e mandatul și gata. Bine și atunci domnul 

primar, dacă se poate așa nu? Corect. Facem ambele variante ca să depășim momentul. 

Reziliere sau, după caz, încetarea de drept. Da, bun, sau încetare de drept, corect așa. Ăsta e 

amendamentul. Da bun, de acord la vot, atunci prima variantă, fără amendamentul domnului 

Pescar. Da. Doamna Frunda mă iertați, vă rog. 

D-na Frunda:  - Colegii de aici mai vor să intervină? Vă rugăm. 

Dl.consilier Papuc: -Da, domnul Șarlea, haideți vă rog!  

Dl. consilier Șarlea: - Eu am o întrebare pentru noul secretar al municipiului, că o 

văd acolo, în capătul mesei. Doamnă, trebuie să dăm mandat sau nu trebuie să dăm mandat? 

Eu încă nu sunt lămurit. Da? Eu sunt inginer, nu sunt jurist. Da sau ba? Până acuma nu a 

trebuit. Acuma, subit ne-am trezit că trebuie. Lămuriți-ne cu această problemă, că sunteți 

secretar și sunteți acolo. Vă rog. 

D-na secretar Costașuc : - Trebuie mandatat. 

Dl.consilier Papuc: -Nu n-am votat noi, e un mandat special? Nu . 

D-na Luca: -A fost ședință de A.G.A. 

Dl.consilier Papuc: -Dacă nu s-a votat. Asta e viața. Da, dar asta nu constatăm noi că 

nu suntem organ de anchetă, să atace hotărârea A.G.A. cine dorește, la instanța de contencios 

sau unde o fi. Noi astăzi mandatăm primarul să înceteze de drept sau, după caz, să rezilieze 

contractul cu operatorul și la revedere. Asta e opinia mea, că e acoperitoare și toată lumea e 

de acord și există consens pe acest subiect. Domnul Mureșan, vă rog. 

Dl.consilier Mureșan:-  Da, am o observație și o întrebare. Văd că pe site-ul ADI 

Ecolect unde am intrat, este obscuritate totală, nu transparență totală, obscuritate totală. Avem 

o serie de hotărâri, nu vedem nici procese verbale, nu știm pe baza căror ședințe, căror 

documente au fost luate aceste hotărâri. Doar hotărârile. S-a hotărât asta și asta. O problemă 

foarte mare la noi în țară, este discrepanța dintre hârtii și realitate. Cred că toată lumea e de 

acord cu chestia asta și vreau să o întreb pe doamna Luca dacă a constatat în data de 10 

octombrie sau când că acest operator nu își îndeplinește condițiile, iar apoi în 4 noiembrie, că 

își îndeplinește condițiile. Adică a venit operatorul cu niște extrase, uite am oamenii, am tot 

ce îmi trebuie. Vreau să-mi răspundeți dacă cineva de la ADI Ecolect s-a dus pe teren să 
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verifice, să vadă angajații respectivi. Sunteți acolo? Mașinile sunt undeva într-un garaj? Ați 

fost pe teren sau dintr-un birou ați semnat și acum vedem ce vedem în oraș. 

D-na Luca: - Colegii mei monitori care sunt desemnați au fost ieșiți în  teren și, cum 

v-am zis, respectiv flota auto pe care operatorul a pus o la dispoziție, a fost filmată și 

prezentată. 

Dl.consilier Papuc: -Supun la vot, prima variantă fără amendamentul domnului 

Pescar. Doamna Frunda mai doriți? Că nu știam. 

D-na consilier Frunda : - E foarte greu să primesc cuvântul după atâtea intervenții 

din partea colegilor. Aș dori și eu să concluzionez foarte pe scurt, dacă se poate. Cred că cu 

toții suntem de acord că acest contract, de fapt acest operator, nu își face treaba și cred că aici 

avem opinia unanimă , toată lumea este de acord cu acest fapt. Cred că suntem de acord și de 

faptul că nu Târgu Mureșul este de vină de această situația. Această situație nu noi am creat-

o, noi am avut o legătură normală și un serviciu relativ normal până când s-a emis acest 

ordin. Și al treilea lucru asupra căruia suntem cu toții de acord este că situația deșeurilor 

menajere în oraș este oribilă. La mine pe stradă, de două săptămâni jumătate nimeni nu a dus 

gunoiul din fața porții. Deci la mine în fața porții arată fix cum arată în poze pe facebook și 

facebook-ul este plin, plin de poze. Ca și concluzie, după ce am stabilit aceste trei lucruri și 

cu care cu toții suntem de acord, eu văd foarte simplu lucrurile. Astăzi decizia este una clară 

și foarte simplă. Noi astăzi votăm dacă vrem gunoi în oraș sau vrem un oraș curat. Ori, dacă 

astăzi luăm decizia asupra acestor două lucruri, atunci toți colegii care nu votează astăzi 

mandat domnului primar , votează pentru un oraș murdar. 

Dl.consilier Papuc: - Mulțumesc și eu, la vot vă rog acum .Vă rog scurt. 

Dl. consilier Maior: - Nu-i, nu-i cinstit cum puneți problema. Cu toate că o să votez 

pentru că ați spus încetarea de drept ca și modificare, dar creăm un precedent în momentul în 

care spunem dacă noi nu votăm azi ,deși dacă îi ilegal, după părerea cuiva, trebuie să votăm. 

Pentru că dacă nu votăm, votăm să rămână gunoi în stradă. Nu dragi târgumureșeni, 

contractul ăsta astăzi nu există și el există, ca să înțelegeți foarte bine, datorită faptului că 

cineva a pus abuziv trei cuvinte în el. Adică se poate prelungi la înțelegere, la înțelegere 

.Aceste trei cuvinte vor trebui să fie foarte bine verificate de cei care vor urmări contractul și 

aici vorbesc de organele abilitate. Trei cuvinte pentru aceste trei cuvinte ne întâlnim noi 

astăzi. Pentru că altfel, fără aceste trei cuvinte de care se tot leagă juriștii și ei știu că nu, nu 

este legal, astăzi contractul nu exista, exact cum nu există. Vă mai spun un lucru el nu există 

până luni. Poate o să se întâlnească luni și să facă o mie de hotărâri, pentru că timpul e expirat 

cu o zi. Nici măcar atâta nu s-au uitat. E expirat dragi târgumureșeni, și o să vedeți că așa 

este. Vă dau în scris. Mulțumesc mult. Aștept să îmi spuneți, domnule președinte, hotărârea. 

Dl.consilier Papuc: - Da, prima variantă.  

Dl.consilier Pápai: - Domnul președinte , mă scuzați. 

Dl.consilier Papuc: - Domnul Pápai, da? 

Dl.consilier Pápai: - Rămân fără baterie. Vă rog frumos să consemnați votul. Deci 

sunt pentru, cu amendamentul domnului Pescar. Și sunt împotrivă la punctul 2.  

Dl.consilier Papuc: - Punctul 2, bine, s-a consemnat domnul Pápai. Mulțumesc și eu. 

Dl.consilier Pápai: - Mulțumesc frumos!  

Dl.consilier Papuc: - La revedere! 
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Dl.consilier Papuc: - Prima, varianta inițială la hotărâre, fără amendamentul 

domnului Pescar. La vot, vă rog. 11 prezenți în sală. 

Dl.consilier Papuc: - Toată lumea din online este împotrivă? Da? Bun. 

Cine este pentru? – 

Cine este împotrivă? – 17 voturi 

Cine se abține? – 3 abțineri (Gyorgy A., Papuc S.,  Sarlea H.) 

Dl.consilier Papuc: - Amendamentul domnului Pescar care  va fi inserat la articolul 

2 și articolul 2, va avea următorul cuprins. Nu porniți încă. „Se mandatează primarul 

municipiului Târgu-Mureș să solicite încetarea de drept sau, după caz, rezilierea contractului 

în cadrul Adunării Generale a Asociației de Dezvoltare Intracomunitară Ecolect Mureș sau 

orice sau să întreprindă orice alte demersuri vor fi necesare în realizarea prevederilor stipulate 

în cuprinsul notificărilor menționat la articolul 1”. Așa va suna. La vot. 

Cine este pentru? – 9 voturi în sală + 8 online 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abține? – 2 abțineri (dl. Maior, dl. Moldovan) 

Dl. consilier Papuc: - Avem...Si sistemul din cauza gunoiului merge prost. Avem 9 

voturi pentru în sală și online avem 8 voturi pentru.  

Da, 17 voturi pentru și 2 voturi abținere.  

Și acum hotărârea împreună cu amendament. La vot. 

Cine este pentru? – 11 voturi în sală ( dl .Mureșan, d-na. Frunda, d-na Kakassy, dl. 

György ,dl. Kiss ,dl. Maior, dl. Moldovan, dl. Papuc, dl. Pescar, dl. Șarlea, dl. Venczi ) + 9 

online 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abține? –  

Da, 16 voturi pentru, 8 voturi online ? 

Punctul nr. 2 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind  modificarea  Anexei nr. 1 la  Hotărârea de Consiliu Local 

nr. 403/21.12.2021 taxe speciale și tarife, aplicate de către Serviciul Public-Administrația 

Domeniului Public, pentru anul 2022, precum și instituirea unor sancțiuni contravenționale, 

aplicabile acestora, respectiv crt. XX alin. 1  

Dl.consilier Papuc: - Luări de poziție la acest material? Domnul Maior? 

Dl. consilier Maior: - Am o singură întrebare la domnul primar, chiar dacă o să se 

supere pe mine. Cum poate să vină să mai ceară încă o taxă la gunoi, când noi vedem ceea ce 

se întâmplă astăzi afară. Eu nu știu, pentru mine e strigător la cer. Mă ciupesc, nu îmi vine să 

cred.  

Dl. primar Soós: - Domnul Maior, asta nu este o taxă nouă ,da?, este pentru 

persoane juridice. Persoanele juridice până acuma au plătit aceeași taxă la operator. Din 

momentul respectiv va trebui să plătească pentru municipalitate, pentru că așa este legal și 

noi altfel nu putem plăti cota parte pentru persoanele juridice și nu o să ridice operatorul 

gunoiul dacă asta vreți să rămână gunoi mare la operatori asta e soluția. Dați dezinformări, 

ziceți prostii pentru populație, ridicăm taxe, introducem. Nu domnul Maior , reglementăm o 

situație juridică foarte clar, da? Pentru că altfel firma nu o să ridice de la juridice. Da? Ați 

înțeles, ați priceput?  
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Dl. consilier Maior: - Nu știu ce ați priceput dumneavoastră sau ce n-ați priceput 

Dl. primar Soós: - Citiți vă rog! Dacă nu știți, citiți, ați învățat, trebuie citit. 

 Dl. consilier Maior: - Haideți să revenim un pic. Deci, instituiți o nouă taxă, ca să 

înțeleg, da sau nu?  

Dl. primar Soós: - Nu este o taxa nouă. 

Dl. consilier Maior: - Urmăriți taxa care la persoane, instituiți o taxă la persoanele 

juridice? 

Dl. primar Soós: - Ei plăteau. Nu plăteau pentru primărie, înțelegeți? 

Dl. consilier Maior: - Așa. 

Dl. consilier Maior: - Și prin ADI Ecolect ei nu mai pot să plătească pentru operator. 

Dacă nu plătesc taxa, operatorul nu o să ridice gunoiul. 

Dl. consilier Maior: - Reveniți un pic că poate nu am înțeles eu bine. 

Dl. primar Soós: - Mai gândiți vă un pic. 

Dl. consilier Maior: - Nu știu, reveniți dumneavoastră un pic ,deci ce votăm noi 

astăzi? 

Dl.consilier Papuc: - Vai ,haideți totuși să nu intrăm într-o dezbatere.  

Dl. consilier Maior: - Nu, domnule primar. 

Dl. primar Soós: - Ca sa fie ridicat gunoiul de la Kaufland, da? Vorbim la nivelul 

copiilor, grădinița. 

Dl. consilier Maior: - Să vi astăzi să spui că nu se ridică gunoiul la persoanele 

juridice dacă nu votați o taxă când astăzi gunoiul e în stradă, mi se pare absurd, dar dacă 

dumneavoastră asta doriți? 

Dl. primar Soós: - Gunoiul nu este în stradă domnul Maior, pentru că persoanele 

juridice plătesc sau nu plătesc, gunoiul este în stradă pentru că primăria nu mai are în atribuții 

acest serviciu și Brantner, care este operatorul nu face față.  

Dl. consilier Maior: - Gunoiul nu-i în stradă, nu-i nicăieri ,gunoiul e în primărie. 

Dl. primar Soós: - Nu este vina primăriei. 

Dl. consilier Maior: - Cum nu-i vina primăriei? Păi iar începeți că nu-i vina 

primăriei? 

Dl. primar Soós: - Păi cine a dat ordin de începere? Primăria a dat domnul Maior? 

Dl. consilier Maior: - Prin al cui vot? 

Dl. primar Soós: - Nu este vorba de vot. Noi nu am fost de acord domnul Maior cu 

ordinul de începere. Nimeni n-a votat ordinul de începere. 

Dl. consilier Maior: - Cine s-a dus și ne-a reprezentat ? Dumneavoastră ne-ați 

reprezentat, ne reprezentați, v-ați dus și ați dat votul! 

Dl. primar Soós: - Asta facem domnul Maior. 

Dl. consilier Maior: - Ați spus că e ilegal dacă dați votul și totul l-ați dat și astăzi 

veniți și ne spuneți haideți să vedem ce facem și la juridice 

Dl. primar Soós: -Nu am zis că este ilegal domnul Maior, am zis că foarte simplu, 

nu era ok că s-a dat ordinul de începere și eram împotriva ordinului de începere. 

Dl. consilier Maior: - Și de ce nu ați votat așa? 

Dl. primar Soós: - Eu n-am fost acolo domnul Maior, n-am votat, nu înțelegeți? 

Dl. consilier Maior: - Prelungirea de ce ați votat-o domnul primar? 
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Dl. primar Soós: - Prelungirea majoritatea primăriilor asta au dorit. 

Dl. consilier Maior: - Încă odată, majoritatea primăriilor nu au atâta gunoi cât are 

Târgu Mureșul. 

Dl. primar Soós: - Nu contează domnul Maior ,suntem 1 vot din 18. 

Dl. consilier Maior: - Ah, nu contează, deci târgumureșenii nu contează, eu trebuie 

să fac ce face Cristeștiul. 

Dl. primar Soós: - Nu se votează pe baza numărului de locuitori. Sunt 18 U.A.T.-uri. 

Un U.A.T. este  Târgu Mureșul. 

Dl. consilier Maior: - Nu se votează pe lege. Pe lege se votează! 

Dl. primar Soós: - Pe lege se votează! Tocmai asta-i! Acum tergiversați! 

Dl. consilier Maior: - Cred că de acolo din restaurantul dumneavoastră v-ați gândit 

foarte bine atunci, așa cum ați spus și la emisiune că vă puteați întâlni și pe lună, da vă puteați 

întâlni și pe Lună, dar nu până când nu ați votat prelungirea! Deci puteați să vă întâlniți, asta 

ați spus-o la televizor. 

Dl.consilier Papuc: - Haideți că am discutat asta! 

Dl. primar Soós: - Domnul Maior, vorbim de două lucruri diferite da?  

Dl. consilier Maior: - Ăsta este adevărul, vreți sau nu vreți să-mi spuneți! 

Dl. primar Soós: - Era vorba de un contract de stradal unde s-au stabilit operatorii. 

Ba da, sigur! 

Dl. consilier Maior: - Nu era vorba de nici un contract, ați spus că v-ați întâlnit cu 

firma și aveți voie, n-ați specificat!  

Dl. primar Soós: - Nu era nici o întâlnire cu firma Brantner! Eram împotriva, să fie 

foarte clar și am atras atenția că nu o să facă față, este acolo în procesul verbal, nu mai 

insinuați, că nu are rost! 

Dl. consilier Maior: - De ce nu ați votat atunci așa ? De ce nu ați votat așa ? Încă 

odată vă întreb! Prelungirea! De ce nu ați votat împotrivă? 

Dl.consilier Papuc: - Haideți vă rog să încheiem disputa! 

Dl. consilier Maior: - De ce ați votat fără.. 

Dl. primar Soós: - Domnul Maior, întrebați cele 18 primării de ce s-a votat! 

Dl. consilier Maior: - Nu !Eu vă întreb pe dumneavoastră, că dumneavoastră mă 

reprezentați pe mine și pe târgumureșeni!  

Dl. primar Soós: - Da foarte bine! Foarte bine! 

Dl. consilier Maior: - Eu nu pot să-l întreb pe primarul din Sâncrai! 

Dl. primar Soós: - Cu ordinul de începere nu am fost de acord, să fie foarte clar! 

Dl. consilier Maior: - Dumneata mă reprezinți, ție trebuia să-i dau votul și nu mi l-ai 

cerut, te-ai dus de capul tău și ai făcut ce ai vrut! 

Dl. consilier Maior: - Mai mult de atât ce pot să fac? 

Dl. primar Soós: - Domnul Maior, vă rog să terminați teatrul și să votăm, da? 

Dl.consilier Papuc: - Haideți vă rog să terminăm discuția în contradictoriu! 

Dl. primar Soós: - Dacă n-ați priceput taxa de salubrizare pentru juridice o să vedeți 

urmările în curând, da? 

Dl. consilier Maior: - Taxați-i domnule pe oameni și pentru aerul care-l suflă !Că 

dacă-l taxați e bine! 
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Dl.consilier Papuc: - Avem o problemă de-adevărat, dacă s-a citit materialul, există 

o problemă, știu că și eu am discutat că mai avem niște prieteni medici, care ne spun că nu au 

unde să plătească, nu au contract cu niciun operator, că n-au. Pentru că înainte plăteau direct 

la operator, aveau contract cu un operator de salubritate. Acum, ce se întâmplă la spitale? N-

au cui să dea banii și n-are cine să le ia gunoiul. Pentru că nu există o taxă instituită la nivelul 

municipiului pentru persoane juridice. Și avem probleme la spitale. Asta e clar, că am 

discutat cu directorul de la Spitalul Clinic Județean Mureș, care mi-a spus că nu are cum, m-a 

sunat să mă întrebe domnule, eu cui dau banii? Și i-am zis, n-ai cui deocamdată, la Brantner, 

trebuie să-i de la primărie și primăria trebuie să-i dea la Ecolect și  Ecolect- ul trebuie să-i dea 

la Brantner, cam acesta este circuitul. Na bun, până acum îi dădea la Silevyy direct pentru că 

avea contract direct, persoanele juridice cu operatorul de salubritate, acum nu mai există 

pentru că, legal ,nelegal sau cum s-a întâmplat a intrat Brantner-ul să facă curățenie în Târgu 

Mureș. Cine are de verificat cum s a întâmplat lucrul ăsta? Să verifice. Noi acuma trebuie să 

stabilim un cadru legal prin care spitale, școli, de fapt la școli nu știu dacă avem o problemă, 

la spital, avem o problemă mare pentru că nu au cui să plătească și nu are cine să le ridice 

gunoiul. Înainte era stabilit pe metru cub prețul. Acum e stabilit pe tonă. Municipiul Târgu 

Mureș a făcut aceste modificări la caietul de sarcini pe vremuri, pe vremuri, prin care noi am 

zis ca operatorul să fie dotat cu cântare și la persoane juridice, pentru că la groapă se plătește 

pe kilogram pe tonă și atunci și operatorul, când îți ia de la persoana juridică să plătească 

persoană juridică tot pe tonă, ca să fie o corespondență. Aici, când se ridică, se plătește pe 

metru cub și la groapă pe tonă ,ei pe tonă plătești pe tonă pentru că și el la groapa de gunoi 

plătește pe tonă, nu pe metru cub. Și asta dorim să reglementăm astăzi, că e mai mare sau mai 

mică taxa decât a fost, e raportat la ce s-a câștigat prin acea licitație pe care a făcut-o Ecolect-

ul și ăsta e nivelul tarifului cu care a ofertat Brantner. Acesta e nivelul tarifului pe care noi 

trebuie să îl includem. Noi nu putem stabili alt tarif decât cel cu care a ofertat societatea care 

a câștigat licitația. Suntem în situația nedorită și nedorită în care municipiul nu are control 

asupra deșeurilor, în care municipiul trebuie să se ralieze la niște prevederi care nu sunt ale 

noastre, da mai mare , sigur că e mai mare. Da! Dar raportat la tonă, nu la metru cub și taxa 

licitată, dar nu depinde de noi! 

Dl. primar Soós: - Domnule, propuneți 1 leu taxă, propuneți altă taxă. Faceți ce 

vreți! 

Dl.consilier Papuc: - Nu putem să propunem noi! 

Dl. primar Soós: - Da, dar domnul Maior insinuează în fața populației că aici 

primarul face legea. Propuneți 10 lei, votați 10 lei și intrăm în ilegalitate! Propuneți ceva! 

Dl. consilier Maior: - Domnul primar, eu v-am întrebat! Domnul primar, eu v-am 

întrebat, n-am dat cu parul! 

Dl. primar Soós: - Ați dat cu parul, asta e problema mea! Că ați insinuat că aici 

creștem prețurile și introducem o nouă taxă! 

Dl. consilier Maior: - N-am dat cu parul! Am întrebat, e mai scump sau nu-i mai 

scump? 

Dl. primar Soós: - Nu domnul Maior, dacă vrem să nu fie serviciul efectuat, 

propuneți alt preț domnul Maior! Nici o problemă! 

Dl. consilier Maior: - Da sau nu? E mai scump sau nu? 
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Dl.consilier Papuc: - Se calculează și altfel. Noi am votat! 

Dl. consilier Maior: - Răspunsul, da sau nu? E mai mare sau nu? Nu-i mai mare 

prețul? 

Dl.consilier Papuc: - Auziți,  acest consiliu local a votat caietul de sarcini, acest 

consiliu local l-a votat, noi ne-am asumat aceste prețuri! Toate primăriile din județ, și-au 

asumat prețurile din 2008 și se știa cât vor fi azi. Deci asta nu e o surpriză pentru nimeni. Nu 

înțeleg.! 

Dl.consilier Mureșan: - Nu știm dacă va fi mai mic sau mai mare prețul până nu 

știm densitatea gunoiului. N-are sens să discutăm! Un metru cub poate să fie și din hârtii și să 

aibă o densitate mai mică decât un metru cub de ce ă spun? De menajer! Nu știu de ce, de 

altceva, de cuie. Domnul Pescar și domnul Șarlea. 

Dl.consilier Pescar: - Da, este o reglementare care stabilește relația dintre metru cub 

și greutate, făcută de organismul ăsta, nu știu cum îi zice ANPC. Nu știu cum ,că sunt pe 

litere, da este o reglementare în funcțiune care zice că ar echivala undeva o tonă la, adică un 

metru cub la 0, 3 2 1 tone sau cam așa ceva. Dar nu asta mă îngrijorează pe mine, echivalarea 

și prețul care este aproape același. Nu pot să zic că-i mai , pe mine mă interesează cum naiba 

mi-o măsoară pentru că  

Dl.consilier Papuc: - În caietul de sarcini este prevăzut ca să aibă cântare mașinile , 

adică.. 

Dl.consilier Pescar: - Nu cred că au pe mașini! 

Dl.consilier Papuc: - Așa era prevăzut în caietul de sarcini! 

Dl.consilier Pescar - Nu știu cum îmi dă, îmi dă bon, ce face? O să fie greu! 

Dl.consilier Papuc: - Nu, dar dacă mașina este prevăzută cu cântar, așa se face peste 

tot în lume! Acum suntem așa de mirați. Stăm așa și ne uităm, vai de mine cum o să 

cântărească un sac de gunoi. 

Dl.consilier Pescar - Domnul Papuc, eu am mașini care cântăresc beton, nu-i 

problemă! 

Dl.consilier Papuc: - Așa! Deci știți cum se face! 

Dl.consilier Pescar - Știu cum se face! Și știu cam cât de repede și cât de mult se 

defectează și cât de multe erori îmi dă! 

Dl.consilier Papuc: - Altă variantă nu am avut! 

Dl.consilier Pescar: - Varianta asta cu pubela ,în care zicea, o pubelă are nu știu 

0,24.. 

Dl.consilier Papuc: - Dar am depășit momentul acesta deja când s-a câștigat licitația! 

Dl.consilier Pescar: - Îi depășit, dar nu cred că suntem pregătiți să preluăm in 

moment în care ni-l dă la tonă! O să vedeți, că am avut de fiecare dată gura spurcată și s-a 

întâmplat ce am zis!O să vedeți ce o să pățim cu măsuratul gunoaielor! 

Dl.consilier Papuc: - Haideți vă rog ! Deci toată această structură care se ocupă de 

gestiunea deșeului la nivel județean, din punctul meu de vedere, nu funcționează și nu 

funcționează niciunde în România ca lumea! Ori stațiile de sortare nu merg, ori aia nu e în 

regulă, ori tarifele sunt mari! 

Dl.consilier Pescar: - Bun! Și atunci de ce să nu zicem pentru... 
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Dl.consilier Papuc: -Din cauză ca am luat niște bani europeni, vreo 60.000.000 , mai 

demult și acum avem niște obligații! Și acum noi ne trezim că domnule.. 

Dl.consilier Pescar: - Este în obligația aia ca măsurătoarea să fie în tone? 

Dl.consilier Papuc: -Dacă așa s-a licitat și așa s-a câștigat, așa a fost caietul de 

sarcini votat de acest consiliu local, cum să nu fie? Na! 

Dl.consilier Pescar: - Avem echivalența stabilită de către organismul național.  

Dl.consilier Papuc: -Dar nu mai putem discuta subiectul! Doamna Frunda, vă rog. 

D-na consilier Frunda: -  Mulțumesc. Deci, referitor la acest aspect, există un link 

pe site-ul Târgu Mureș punct ro, unde apare anexa 4. Așa este domnul administrator public ? 

Conform anexei 4 este, figurează toată procedura, cum se adună deșeul menajer de la 

persoane juridice. Toate persoanele juridice din oraș deja ar fi trebuit să acceseze pe site, să 

descarce acel fișier și să trimită înapoi via e-mail. Așa este procedura ? Prin e-mail, cu 

semnătură electronică sau fizic, cu semnătură de mână la primărie. Așa se procedează. 

Procedura este pe site. Referitor la cuantificarea deșeului menajer, peste tot se măsoară în kg. 

Probabil că știți și dumneavoastră, domnule Pescar, că sunt firme chiar și în oraș, care se 

ocupă cu cumpărarea deșeului selectiv: carton, plastic mai ales, dar și sticlă. Aceste firme 

cuantifică aceste deșeuri. Vă rog să nu îmi explicați mie când vine acea mașină și sunt 100 de 

kile de plastic pentru o firmă care își dorește să vândă acel plastic. Cineva stă cu cântarul și 

cântărește acolo pe loc, că este pe mașină. Astea sunt soluțiile moderne în această eră și deci 

eu nu văd niciun fel de problemă legat de acest aspect. Ori, ori mai am o mențiune, dacă bine 

știu toate containerele, deja existente la firme, o să se microcipeze. Așa este? Deja, 

microciparea se întâmplă deja este în decurs și în baza acestor cip-uri o să se măsoare în cazul 

în care nu se poate măsura pe loc, ci trebuie dus la stația de sortare sau la complexul de unde 

se adună deșeuri. 

Dl.consilier Papuc: -Mulțumim, domnul Șarlea. Domnul Pescar, domnul Șarlea e 

acum. 

Dl.consilier Șarlea: - Da, deci care este problema mea cu acest mod de lucru până la 

urmă. Da mai devreme domnul Papuc m-ați mai lămurit cu o informație de care nu știam. 

Poate pentru faptul că dumneavoastră ați fost în executiv și noi consilieri fiind dacă nu 

suntem informați, nu știm ce votăm până la urmă da? Bun, deci, în primul rând, mai devreme 

am spus am o problemă cu modul în care se prezintă anumite materiale, referate de aprobare, 

care sunt scrise așa, să nu zic la mișto, dar poate în grabă și în așa fel încât noi nu înțelegem 

nimic din ce scrie acolo. Dacă nu am fi avut în trecut o legătură directă sau indirectă cu acest 

domeniu al salubrității, scrie clar. Ținând cont de datele existente la acest moment, precum și 

de situația reală, este necesară modificarea taxei. Da, taxa a fost aprobată în trecut. Este clar 

că tariful, taxa, mă rog, până la urmă este tot o taxă. Este clar că este nevoie de aceasta 

hotărâre de consiliul local. Dar modul în care ne-a fost prezentat materialul a fost făcut în așa 

fel încât noi n-am înțeles ce votăm de fapt. Pentru că unii înțeleg că se instituie o taxă nouă, 

unii nu înțeleg cum se calculează. Domnul Pescar spune că practic, într-un metru cub de 

deșeu ar fi 300 de kilograme. Nu? Că asta înțeleg eu, ar avea cantitatea. Deci metrul cub de 

deșeu ar fi 300 de kilograme. Da asta e formula ,bun, asta înseamnă, deci, ceea ce vreau să 

spun este că 2.900 de lei pe metru cub în trecut însemna undeva la 900 de lei pe cei 300 de kg 

acum pe tonă pardon, acum avem 592 de lei. Deci, practic noi reducem această valoare din ce 
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înțeleg eu aici. Da? deci trebuie să fim cu toții de acord cu asta, dar este deranjant modul în 

care ni se prezintă materiale. Iar legat de informarea persoanelor juridice, eu știu, conform 

Codului civil, că cel care instituie o taxă trebuie să informeze în scris toți operatorii, toți, 

toate persoanele juridice sau toți cei cărora le intervine această taxă. Deci nu merge, că 

trebuie să mă uit eu pe site la nu știu ce anexă. Nu, nu, nu, nu. Deci cei care vor fi taxați 

trebuie să fie informați. Nu au ei obligația să intre pe site nu știu unde, la anexa unde. E foarte 

greu să găsești informația, deci ei trebuie informați conform Cod Civil. Da, asta este. Păi  de 

asta zic, deci trebuie informați persoanele juridice de această taxă, nu să se informeze ei de pe 

site-ul primăriei unde nu găsim informațiile. Da, bine. 

Dl.consilier Papuc: -Da, aveți dreptate,! 

Dl.consilier Șarlea: - Vă rog frumos, pentru viitor ce se face în regim de urgență 

măcar explicați mai bine materialul. Și în al doilea rând, dacă e să fie ceva în regim de 

urgență, totuși trebuie să avem niște discuții undeva. Ce votăm? Mulțumesc! 

Dl.consilier Papuc: -Mulțumesc și eu. Haideți să mai avem câte un minut! Domnul 

Maior, 1 minut domnul Pescar . 

Dl.consilier Pescar: - Deci, ca să fim lămuriți despre ce creștere și cum este la ora 

asta, este cât votăm? 592 da? Și a fost 161 ori 3,23 înmulțiți că atât este echivalarea. După 

câte țin eu minte. Deci facem o creștere de vreo , pe tonă 40 , 50 de lei pe tonă. Asta este 

creșterea la preț. Ok, nu-i problemă cu creșterea la preț. Ne-o asumăm că ne-am învățat cu 

creșterea la preț. Sigur, normal ar trebui să protejăm business-urile, dar nu putem că asta este 

în caietul de sarcini .Dar măsurarea va fi cu probleme. Vă spun de acuma cu microciparea și 

cu chestiile astea în România sunt lămurit pe deplin. Nu va merge și dacă nu va merge, se va 

sparge tot în capul nostru. Va trebui să vorbim cu operatorul să echivaleze volumetric și să 

spună tot așa , domnule o pubelă este atât și atât costă și să o transforme. 

Dl.consilier Papuc: -Cu care? Păi acum încetăm de drept contractul, vorbim cu 

operatorul cu ăla care o fi. 

Dl.consilier Pescar: - La care o să-i facem noul contract, măcar să știm să-i spunem, 

ai cântar pe fiecare mașină? Îți merge bine? Astăzi merge de dimineață? Că mie așa îmi merg 

cântarele. Într-o zi merge, într-o zi dacă este umezeală nu mai merge. 

Dl.consilier Papuc: -După interes 

Dl.consilier Pescar: Asta-i România. 

Dl.consilier Papuc: -Domnul Maior, 1 minut, vă rog! Punem un om de la piețe vine 

cu un cântar de roșii și așa măsurăm. Să stea cu el în brațe. Domnul Maior, vă rog! 

Dl.consilier Maior: -Da, m-am uitat la doamna Frunda, domnișoara scuzați-mă .Și 

m-am gândit cum poate să fie atât de relaxată și să vorbească de cântar, de microcip-uri. Azi, 

mâine zburăm și pe Lună cu mașinile de mașinile de la Brantner vorbeați nu? De la Brantner, 

de la Brantner vorbeați? Nu? În general, mă gândeam. Mă gândeam că cei de la Brantner au 

cântarele puse, stau în stand-by, așteaptă să meargă și să verifice, să ridice gunoiul și să îl 

ducă. Păi rugați-i fără cântar, fără cântar să meargă să ridice la târgumureșeni, că astăzi. Dar 

observ că, din păcate, observ că din păcate, discutați de avioane și oamenii înoată în gunoaie. 

E bine dacă reușiți să le puneți și microcip-uri și știu eu, nu știu ce o să mai reușiți să le 

faceți. E bine că crește și taxa. Totul e bine în Târgu-Mureș. E bine și că domnul primar 



32 
 

votează fără mandat, totul merge conform planului. E bine că aveți majoritate, e bine că 

gunoiul nu este în drum. Mulțumesc mult și votați ce credeți dumneavoastră! 

Dl.consilier Papuc: - Haideți la vot, vă rog! Porniți. În online, vă rog! 

Cine este pentru? – 6 voturi în sală + 8 online 

Cine este împotrivă? – 3 voturi (dl. Mureșan, dl. Maior, dl. Moldovan) 

Cine se abține? – 3 abțineri (dl. Kiss, dl. Pescar, dl. Papai L.) 

Dl.consilier Papuc: -Da, ținem cont. Avem așa. 6 cu 8.14. Sau avem așa 1, 2, 3 4, 5. 

6, 7.13 voturi. În regulă, că domnul Pápai s-a abținut. Și avem 6 în sală, 7 online care au votat 

pentru. Da, 13 voturi. Mulțumim!  

La diverse, cred că nu mai are nimeni energie să mai stea. Nu?. Declar închisă 

ședința consiliului local, vă mulțumesc, weekend frumos! Da, domnul primar. 

Dl. primar Soós: - Domnul președinte, numai puțin. Îmi pare rău că a durat așa de 

mult această dezbatere, dar era bine să înțelegem despre ce este vorba și singura soluție să 

punem capăt gunoiul în Târgu Mureș este rezilierea contractului. Oricine, orice insinuează în 

momentul de față, până nu este o hotărâre de tribunal cu Ecolect dacă s-a făcut, nu s-a făcut 

bine, singura modalitate este să urmărim legea care ne dă voie să reziliem contractul. Din 

acest motiv trebuia să avem mandatarea ca să putem cere rezilierea. În rest, toate informațiile 

sunt doar insinuări, așa că îmi pare bine că s-a luat o hotărâre și putem în sfârșit începe 

rezilierea și să revină în Târgu Mureș ordinul, mai ales că din 4 noiembrie, din păcate, 

primăria nu mai are contract direct cu operatorul. Atunci ar fi fost mult mai simplu. 

Mulțumesc frumos ! 

Dl.consilier Maior: -În continuare pe reziliere vă bucurați. Pe reziliere sau orice 

altceva. O să fiu curios. Vă bucurați, da? Bine ,mulțumesc! O să fiu curios dacă o să spuneți 

același lucru și la organele competente. Mulțumesc mult.  

Dl.consilier Papuc: -Închei ședința , la revedere!  
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